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ZAPISNIK 
 
sa 23. sjednice Skupštine Istarske županije, održane 23. srpnja 2015. godine (četvrtak),  
u dvorani ISTRA Spomen doma u Pazinu 
 

Sjednicu  je u  10,08  sati otvorio VALTER DRANDIĆ, predsjednik Skupštine Istarske  
županije  (IDS), koji je sjednici i predsjedavao. 
 Pozdravlja vijećnice i  vijećnike, Župana Istarske županije sa suradnicima, cijenjene  
goste,  te medije. 
 Naglašava da je prema prikupljenim evidencijskim  listićima sjednici  prisutno 41 
vijećnika, pa Skupština ima potreban kvorum za  održavanje  sjednice i donošenje 
pravovaljanih  akata.     

Izostanak  sa   sjednice  su  ispričali : Tatjana Mrkojić, Zdenko  Pliško. 
.  

PRISUTNI – ODSUTNI: 
 

R.
br 

 VIJEĆNIK 
 
LISTA 

 
PRIMJEDBE 

1. Davor  Komar 
IDS-HNS-Zeleni  

2. Furio Radin 
IDS-HNS-Zeleni  

3. Elvira Krizmanić Marjanović 
IDS-HNS-Zeleni  

4. Valter Drandić 
IDS-HNS-Zeleni  

5. Petra Stojaković 
IDS-HNS-Zeleni  

6. Sandra Ćakić Kuhar 
IDS-HNS-Zeleni  

7. Tedi Chiavalon 
IDS-HNS-Zeleni  

8.  Vili Rosanda 
IDS-HNS-Zeleni  

9. Nevija Poropat 
IDS-HNS-Zeleni  

10. Dragan Filipović 
IDS-HNS-Zeleni  

11. Josip Anton Rupnik 
IDS-HNS-Zeleni  

12. Osman Dželil 
IDS-HNS-Zeleni  

13. Vesna Šćira Knapić 
IDS-HNS-Zeleni  

14.  Vladimir Buršić 
IDS-HNS-Zeleni  

15. Zdenko Pliško 
IDS-HNS-Zeleni Odsutan (O) 
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16. Slavica Popadić 
IDS-HNS-Zeleni  

17. Boris Rogić 
IDS-HNS-Zeleni  

18. Tamara Brussich 
IDS-HNS-Zeleni  

19. Lirim Ramadani 
IDS-HNS-Zeleni Odsutan 

20.  Eleonora Kotiga Vaš 
IDS-HNS-Zeleni  

21. Petra Kancijanić 
IDS-HNS-Zeleni  

22. Danica Miletić 
IDS-HNS-Zeleni  

23. Lino Kuharić 
IDS-HNS-Zeleni  

24. Stjepan Mraković 
IDS-HNS-Zeleni  

25. Damir Kajin 
ID 

 

26. Danijel Mohorović 
SDP- SDSS-SDA Hr  

27. Tanja Vrbat 
SDP- SDSS-SDA Hr  

28. Silvano Hrelja 
HSU -HSLS  

29. Branko Ružić 
ID  

30. Mladen Premuž 
HSU -HSLS  

31. Mirjana Galo 
SDP- SDSS-SDA Hr  

32. Evelina Biasiol Brkljačić 
HSU -HSLS  

33. Maja Šarić 
SDP- SDSS-SDA Hr  

34. Kemal Velagić 
SDP- SDSS-SDA Hr  

35. Bojan Skočilić 
SDP- SDSS-SDA Hr  

36. Nikola Dobrila 
ID  

37. Miljenko Koroman 
SDP-SDSS- SDA Hr  

38. Marino Diminić 
HSU -HSLS  

39. Marino Roce 
HDZ – HDS  
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OSTALI PRISUTNI : 
 
Mr. sc VALTER FLEGO, župan Istarske  županije 
GIUSEPPINA RAJKO,  zamjenica  župana  Istarske  županije 
VIVIANA BENUSSI, zamjenica Župana Istarske županije 
VALERIO DRANDIĆ,  načelnik  Županijske uprave Istarske županije 
VESNA IVANČIĆ, tajnica  Skupštine  Istarske  županije 
MELITA FERENČIĆ,  pomoćnica  tajnice  Skupštine Istarske  županije 
IVAN KLARIĆ, voditelj zapisnika, 
MARIN GRGETA, pročelnik Upravnog odjela za decentralizaciju, lokalnu i područnu 
(regionalnu) samoupravu, prostorno uređenje i  gradnju IŽ, 
SLAVICA BENČIĆ,  pročelnica Upravnog odjela za financije i proračun IŽ, 
JOSIP ZIDARIĆ,  pročelnik Upravnog odjela za održivi  razvoj IŽ, 
MILAN ANTOLOVIĆ. Upravni odjela za poljoprivredu , šumarstvo, lovstvo, ribarstvo i 
vodoprivredu IŽ , 
SONJA GROZIĆ ŽIVOLIĆ, pročelnica Upravnog odjela za  zdravstvo i socijalnu  skrb IŽ, 
VLADIMIR TORBICA, pročelnik  Upravnog odjela za kulturu  IŽ 
NADA PRODAN MRAKOVIĆ , pročelnica  Upravnog odjela za turizam IŽ, 
PATRICIA SMOLJAN, pročelnica Upravnog odjela za  obrazovanje, sport i  tehničku kulturu  
Istarske  županije,  
PATRIZIA BOSICH, pročelnica Upravnog odjela za međunarodnu suradnju i  europske 
integracije IŽ, 
DUŠAKO  KISBERI, šef Kabineta Župana  Istarske  županije, 
DAVOR DEBELJUH, mr. sc., pročelnik Službe za  reviziju IŽ, 
LORENA BRGIĆ, mr. sc.,  v.d. pročelnika  Upravnog odjela  za  gospodarstvo  IŽ,   
DENIS STIPANOV, Voditelj  Službe zaštite i  spašavanja  IŽ,   
- HELGA GLAVAN-MOŽE, ravnateljica Zaklade za poticanje  partnerstva i  razvoja civilnog 
društva 
 

PREDSJEDNIK Skupštine  Istarske  županije (IDS), VALTER DRANDIĆ, 
naglašava da su vijećnici  dobili prijedlog  dnevnog  reda na koji je u međuvremenu dobio  
prijedlog za  nekoliko dopuna, pa kao predsjednik  dopunjuje dnevni red na način  da pod 
točkom  4,  a na inicijativu  vijećnika  Furia  Radina, uvrštava točku 4. Problematika ukidanja  
razreda i programa u talijanskim srednjim školama u  Istri, i na prijedlog  koji je dobio od 
Župana uvrštava točke 23. i  24. Točka  23. Prijedlog Odluke o  izmjenama Odluke o 
mjerilima za   određivanje  plaće Župana i zamjenika Župana te službenika i  namještenika u 
upravnim tijelima  Istarske  županije, i točka  24.  Prijedlog  Odluke o  davanju  suglasnosti 
na prijenos  koncesije na pomorskom dobru u svrhu  gospodarskog korištenja morskih  plaža 
na području Borik Poreč.  

40. Ivica Butorac 
HDZ – HDS  

41. Željka Hrlić 
HDZ – HDS   

42. Tatjana Mrkonjić 
HDZ – HDS Odsutna (O) 

43. Nansi  Tirelli 
Hrvatski laburisti – Stranka rada  

44. Mario Radešić 
Hrvatski laburisti – Stranka rada  

45. Ticijan Peruško 
Naprijed Hrvatska – Progresivni  
savez 
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Od točke  4, sve ostale  točke nadalje povećavaju se za  jedan broj. Postojeća točka 
4. postaje točka  5. i tako  redom i  na kraju dodaje se točka  23, i  točka  24. 

Skupština se suglasila s predloženim nadopunama dnevnog  reda. 
Drugih inicijativa za izmjenu u dopunu  dnevnog  reda nije  dobio, pa  daje ovakav 

dnevni red na  glasanja, te nakon  glasanja utvrđuje  da je  Skupština  jednoglasno za  23 
sjednicu  Skupštine  Istarske županije, utvrdila  slijedeći                  

 
DNEVNI RED 

 
1. Verifikacija zapisnika sa 22. sjednice Skupštine Istarske županije 
2. Pitanja vijećnika, prijedlozi i informacije 
3. Druge izmjene i dopune Proračuna Istarske županije za 2015. godinu 
4. Problematika ukidanja  razreda i programa u talijanskim srednjim školama u  Istri 
5. Prijedlog Zaključka o prihvaćanju prijedloga Vanjskog plana zaštite i spašavanja od 

velikih nesreća koje uključuju opasne tvari za pogon tvrtke Holcim (Hrvatska) d.o.o. 
Koromačno, Općina Raša, 

6. Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Procjene ugroženosti stanovništva, materijalnih i 
kulturnih dobara i okoliša od prirodnih i tehničko tehnoloških katastrofa i velikih nesreća 
Istarske županije,  

7. Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Plana zaštite i spašavanja Istarske županije 
8. Prijedlog  Zaključka o prihvaćanju Plana civilne zaštite Istarske županije 
9. Prijedlog Mreže dječjih vrtića na području Istarske županije 
10.  

a) Prijedlog Pravilnika o dodjeli stipendije studentima u Istarskoj županiji 
b) Prijedlog Pravilnika o stipendiranju studenata slabijeg imovinskog stanja u 

Istarskoj županiji 
11. Prijedlog Odluke o dopunama Odluke o osnivanju Lučke uprave Poreč 
12. Prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama Odluke o osnivanju Lučke uprave Umag-

Novigrad 
13. Prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama Odluke o osnivanju Lučke uprave Pula 
14. Prijedlog Odluke o izmjeni Odluke o davanju koncesije u svrhu gospodarskog korištenja 

morskih plaža u sklopu hotela, turističkih naselja i kampova tvrtke ISTRATURIST UMAG 
d.d. Umag 

15. Prijedlog Zaključka o davanju suglasnosti za obavljanje sporedne djelatnosti u marini 
„Funtana“ 

16. Prijedlog Odluke o prestanku koncesije na pomorskom dobru za luke posebne namjene u 
uvali Tunarica (Općina Raša) 

17. Prijedlog Odluke o izmjeni i dopuni Odluke o prihvaćanju Plana rashoda za nabavu 
proizvedene dugotrajne imovine i dodatna ulaganja na nefinancijskoj imovini osnovnih i 
srednjih škola Istarske županije za 2015. godinu 

18.  
a) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na Prijedlog Statuta Osnovne škole 

Tar-Vabriga – Scuola elementare Torre-Abrega 
b) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na Prijedlog Statuta Osnovne škole 

Vladimira Nazora Vrsar 
c) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta Osnovne škole 

Marčana 
d) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta Osnovne škole 

Jože Šurana Višnjan 
e) Prijedlog odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta Osnovne škole 

„Vitomir Širola-Pajo“ Nedešćina 
f) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta Osnovne škole 

Svetvinčenat 
g) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta Osnovne škole 

– Scuola elementare „Rivarela“ 
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h) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta Talijanske 
osnovne škole, Scuola elementare italiana, Novigrad – Cittanova 

i) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta Osnovne škole 
Joakima Rakovca Sveti Lovreč Pazenatički 

j) Prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama Statuta OŠ Divšići 
k) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta OŠ Petra 

Studenca, Kanfanar 
l) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta OŠ Jure 

Filipovića Barban 
m) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na Prijedlog Statuta OŠ Juršići 
n) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta Talijanske 

osnovne škole Scuola elementare italiana „Edmondo De Amicis“ Buje Buie 
o) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta OŠ Ivan Goran 

Kovačić Čepić 
p) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta Osnovne škole 

– Scuola elementare Milana Šorga Oprtalj-Portole 
q) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta OŠ Vladimira 

Gortana, Žminj 
r) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta OŠ Ivana 

Batelića-Raša 
s) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta Osnovne škole 

Vladimira Nazora – Krnica 
19.  

a) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta Talijanske 
srednje škole – Scuola media superiore italiana Rovinj – Rovigno 

b) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta Strukovne 
škole Pula 

c) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta Tehničke škole 
Pula 

d) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta Glazbene 
škole Ivana Matetića-Ronjgova Pula 

e) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta Talijanske 
srednje škole – Scuola media superiore italiana „Leonardo da Vinci“ Buje – Buie, 

f) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta Gimnazije Pula 
g) Prijedlog odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta Učeničkog 

doma Pula 
20.  

a) Prijedlog Rješenja o razrješenju i imenovanju predsjednika Odbora za pitanja 
antifašističkih boraca NOR-a i branitelja Domovinskog rata 

b) Prijedlog Rješenja o razrješenju i imenovanju člana Odbora za pitanja 
antifašističkih boraca NOR-a i branitelja Domovinskog rata 

21. Prijedlog Rješenja o razrješenju imenovanju člana Odbora za ljudska prava 
22. Prijedlog Rješenja o imenovanju Povjerenstva za procjenu šteta od elementarnih 

nepogoda na području Istarske županije. 
23.Prijedlog Odluke o  izmjenama Odluke o mjerilima za   određivanje  plaće 
     Župana i zamjenika Župana te službenika i  namještenika u upravnim tijelima 
     Istarske  županije 
 24.Prijedlog  Odluke o  davanju  suglasnosti na prijenos  koncesije na 
      pomorskom dobru u svrhu  gospodarskog korištenja morskih  plaža na 
      području Borik Poreč.  
 

ORDINE DEL GIORNO 
 

1) Verifica del verbale della 22a seduta dell'Assemblea della Regione Istriana 
2) Domande dei consiglieri, proposte e informazioni 
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3) Seconde modifiche e integrazioni del Bilancio della Regione Istriana per il 2015, 
4) Problematika ukidanja  razreda i programa u talijanskim srednjim školama u  Istri 
5) Proposta di Conclusione sull'approvayione della proposta del Piano esterno di 

protezione e salvataggio dalle calamità che comprende le sostanze dannose per 
l'impianto dell'impresa Holcim (Croazia) s.r.l. Koromačno, Comune di Raša (Arsia), 

6) Proposta di Conclusione sull'approvazione della Stima della valutazione del rischio 
della popolazione, dei beni materiali e culturali e dell'ambiente da catastrofi naturali e 
tecnico-tecnologiche e da calamità della Regione Istriana  

7) Proposta di Conclusione sull'approvazione del Piano di protezione e il salvataggio 
della Regione Istriana 

8) Proposta di Conclusione sull'approvazione del Piano della protezione civile della 
Regione Istriana 

9) Proposta della Rete delle scuole dell'infanzia sul territorio della Regione Istriana 
10)   

a. Proposta del Regolamento sull'assegnazione di borse studio agli studenti della 
Regione Istriana 

b. Proposta del Regolamento sull'assegnazione di borse studio agli studenti 
meno abbienti della Regione Istriana 

11) Proposta di Delibera sulle integrazioni della Delibera d'istituzione dell'Autorità portuale 
di Parenzo, 

12) Proposta di Delibera sulle modifiche e integrazioni della Delibera d'istituzione 
dell'Autorità portuale Umago-Cittanova 

13) Proposta di Delibera sulle modifiche e integrazioni della Delibera d'istituzione 
dell'Autorità portuale di Pola 

14) Proposta di Delibera sulla modifica della Delibera sull'assegnazione della 
concessione sul demanio marittimo ai fini dello sfruttamento economico delle spiagge 
marine degli hotel, dei villaggi turistici e dei campeggi dell'azienda ISTRATURIST 
UMAG S.p.A. di Umago 

15) Proposta di Conclusione sul consenso allo svolgimento di un'attività secondaria nel 
marina "Funtana" 

16) Proposta di Delibera sul termine della concessione sul demanio marittimo per i porti a 
destinazione particolare nella baia Tunarica (Comune di Arsia) 

17) Proposta di Delibera sulla modifica e integrazione della Delibera sull’approvazione del 
Piano delle uscite per l'acquisto dei beni prodotti a lungo termine e ulteriori 
investimenti nei beni non finanziari per le scuole elementari e medie superiori della 
Regione Istriana nel 2015 

18)  
a) Proposta di Delibera sulla previa approvazione della proposta di Delibera sulle 

modifiche e integrazioni dello Statuto della Scuola elementare Torre-Abrega – 
Osnovna škola Tar-Vabriga 

b) Proposta di Delibera sulla previa approvazione della proposta di Statuto della 
Scuola elementare Vladimir Nazor Vrsar - Orsera 

c) Proposta di Delibera sul previo consenso alla proposta dello Statuto della Scuola 
elementare di Marzana 

d) Proposta di Delibera sul previo consenso allo Statuto della Scuola elementare 
Jože Šuran di Visignano 

e) Proposta di Delibera sul previo consenso allo Statuto della Scuola elementare 
„Vitomir Širola-Pajo“ Nedešćina (S. Domenica) 

f) Proposta di Delibera sul previo consenso alla proposta dello Statuto della Scuola 
elementare di Sanvincenti 

g) Proposta di Delibera sul previo consenso alla proposta dello Statuto della Scuola 
elementare Rivarela Novigrad - Cittanova, 

h) Proposta di Delibera sul previo consenso alla proposta di Statuto della Scuola 
elementare italiana - Talijanska osnovna škola, Novigrad-Cittanova 
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i) Proposta di Delibera sulla previa approvazione della proposta di Statuto della 
Scuola elementare Joakim Rakovac Sveti Lovreč Pazenatički – San Lorenzo del 
Pasenatico 

j) Proposta di Delibera sulle modifiche e integrazioni dello Statuto della Scuola 
elementare Divšići 

k) Proposta di Delibera sul previo consenso alla proposta dello Statuto della Scuola 
elementare Petar Studenac a Canfanaro 

l) Proposta di Delibera sul previo consenso alla proposta dello Statuto della Scuola 
elementare Jure Filipović a Barbana 

m) Proposta di Delibera sul previo consenso alla proposta dello Statuto della Scuola 
elementare Juršići 

n) Proposta di Delibera sul previo consenso alla proposta di Statuto della Scuola 
elementare italiana - Talijanska osnovna škola „Edmondo De Amicis“ Buje Buie 

o) Proposta di Delibera sul previo consenso alla proposta dello Statuto della Scuola 
elementare Ivan Goran Kovačić Čepić 

p) Proposta di Delibera sul previo consenso alla proposta dello Statuto della 
Osnovna škola – Scuola elementare Milana Šorga Oprtalj-Portole, 

q) Proposta di Delibera sul previo consenso alla proposta dello Statuto della Scuola 
elementare Vladimir Gortan a Gimino 

r) Proposta di Delibera sul previo consenso alla proposta dello Statuto della Scuola 
elementare Ivan Batelić-Raša (Arsia) 

s) Proposta di Delibera sulla previa approvazione della proposta di Statuto della 
Scuola elementare Vladimir Nazor Krnica (Carnizza) 

19)  
a) Proposta di Delibera sulla previa approvazione della proposta di Statuto della 

Scuola Media Superiore Italiana - Talijanska srednja škola Rovigno-Rovinj 
b) Proposta di Delibera sul previo consenso alla proposta dello Statuto della 

Scuola d'avviamento professionale a Pola, 
c) Proposta di Delibera sul previo consenso alla proposta dello Statuto della 

Scuola tecnica a Pola, 
d) Proposta di Delibera sul previo consenso alla proposta dello Statuto della 

Scuola di musica Ivan Matetić-Ronjgov a Pola 
e) Proposta di Delibera sulla previa approvazione della proposta di Statuto della 

Talijanska srednja škola – Scuola media superiore italiana „Leonardo da Vinci“ 
Buje – Buie, 

f) Proposta di Delibera sul previo consenso alla proposta di Statuto del Liceo di 
Pola, 

g) Proposta di Delibera sul previo consenso alla proposta di Statuto della Casa 
dell'alunno a Pola, 

20)  
a) Proposta del Provvedimento di nomina del Comitato per le questioni dei 

combattenti antifascisti della LPL e dei difensori della Guerra patriottica 
b) Proposta del Provvedimento di destituzione e nomina del Comitato per le 

questioni dei combattenti antifascisti della LPL e dei difensori della Guerra 
patriottica 

21) Proposta del Provvedimento di destituzione e nomina del membro del Comitato per i 
diritti umani, 

22) Proposta del Provvedimento di nomina della Commissione per la stima dei danni da 
calamità naturale sul territorio della Regione Istriana 

23) Proposta di Delibera sulle modifiche della Delibera sulle misure per la determinazione 
degli stipendi del Presidente e dei Vicepresidenti e dei funzionari e impiegati negli organi 
amministrativi della Regione Istriana 

24) Proposta di Delibera con cui si da il consenso al trasferimento della concessione 
sul demanio marittimo per l'utilizzo economico delle spiagge marine nell'area di 
Borik a Parenzo.  
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Prije prelaska na 1. točku dnevnog reda PREDSJEDNIK daje nekoliko informacija. 

 Dana 1.lipnja  2015, godine zaprimio  je  obavijest o  aktiviranju  mandata gospođe 
Nansi Tireli, koja je na  početku mandata stavila  svoj mandat u mirovanje, a umjesto  nje  
dužnost vijećnika je  obnašao  Damir Ilić. 
 Temeljem odredbi  Zakona o lokalnim izborima član predstavničkog tijela  počinje  sa 
obnašanjem dužnosti  na  temelju  prestanka mirovanja mandat osmog  dana od  dana 
dostave obavijesti predsjedniku i slijedom toga Damiru Iliću je mandat prestao, a   dužnost 
vijećnika  nastavlja obnašati  gospođa Nansi Tireli.  
 Drugo, dr. Ticijan Peruško je 15. srpnja pismeno ga obavijestio da više nije dio Kluba 
vijećnika  Hrvatskih  laburista- Stranke rada, već da je pristupio  stranci  Naprijed Hrvatska – 
progresivni  savez.. 
 
 AD – 1 Verifikacija zapisnika sa 22. sjednice Skupštine Istarske županije 
 
 Skupština je bez primjedbi jednoglasno verificirala zapisnik sa 22. sjednice  Skupštine  
Istarske županije.  
 

AD – 2 Pitanja vijećnika, prijedlozi i informacije 
  
 Na 22. sjednici ostala su neiskorištena pitanja 4 vijećnika, koji će najprije postaviti 
pitanje, a to: Tedi  Chiavalon, Kemal  Velagić, Damir  Kajin, Željka Hrlić, koja odustaje od 
postavljanja  vijećničkog pitanja. 

Redoslijed sa novoprijavljenim za  postavljanje  vijećničkih pitanja su, od prošle  
sjednice:Tedi  Chiavalon, Kemal Velagić, Damir  Kajin i  nakon  toga nova pitanja  
postavljaju: Vili Rosanda, Tanja  Vrbat-Grgić, Elvira  Krizmanić Marijanović, Silvano Hrelja, 
Danica Miletić, Marino  Roce, Vesna Šćira Knapić, Josip  Anton Rupnik, Eleonora Kotiga 
Vaš, Danijel Mohorović, Ivica  Butorac, Mirijana Galo.  

 
Vijećnička pitanja  traju sat vremena. 
Oni koji  ne stignu  postaviti  pitanje  postavit  će ga na narednoj  sjednici  Skupštine  

IŽ.  
 

 TEDI  CHIAVALON, IDS, ističe  da mu je  tema Istarski Ipsilon.  Posljednjih  nekoliko 
tjedana o toj temi  smo mogli čuti iz mnogo izvora različitih informacija. Ne zanima me 
politička konotacija oko istoga, nego što se dešava sa nastavkom gradnje Ipsilona, koja je, 
kao što znamo, se trebala  desiti još prije ulaska  Hrvatske u  Europsku uniju. Tada ulaskom 
u  Europsku uniju stvari su se  zakomplicirale i  činjenica je  da iz raznih izvora, iz  raznih  
medija, daju se  tumačiti  razna  tumačenja, i ja bih, kao i  cijela istarska javnost,  volio od  
vas Župane dobiti kompletnu informaciju, želio  bih  znati što je danas sa nastavkom gradnje  
Istarskog ipsilona. 
 
 Mrs. sc.VALTER FLEGO, Župan Istarske županije, zahvaljuje vijećniku Tediju  
Chiavalonu  na postavljenom pitanju i u nastavku kaže: Nažalost, proteklih  dana puno je bilo 
medijskih nagađanja, da ne kažem, naklapanja, o tome kada će se i da li će se uopće i pod 
kojim uvjetima i načinima graditi ono što je spremno, dionica  Istarskog  ipsilona. Na početku 
ću  reći da nisam uopće zadovoljan, odnosno  nezadovoljan sam s time što je tema  
Istarskog ipsilona, a s obzirom da se približavamo nekakvom  predizbornom ili izbornom  
ciklusu, prezentirana je i  prezentira  se kao dio  nekakve političke  trgovine, odnosno 
nekakvih političkih koalicija.       
 Zašto to govorim? Govorim iz jednostavnog razlog, jer svaka  Vlada ima svoj program 
rada, svaka  Vlada je  na temelju  određenih obećanja i projekata dobila povjerenje  građana, 
mandat građana, pa  tako i  naša Vlada taj projekt, taj program, koji se  zove  Plan 21 i 
Istarski ipsilon je  vrlo jasno napisan kao sastavni  dio Plana 21, a temelju  kojeg je ova  
Vlada dobila povjerenje građana. 
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 Žao mi je da opet govorimo o  nekakvim političkim trgovinama,  nakon što je i resorni 
ministar bio  dva ili  tri puta  ovdje, nakon što smo na moju inicijativu, saborski zastupnici 
razgovarali i  dogovorili se o prioritetnim projektima u ovome  mandatu za  Istru, nakon što je 
resorni ministar vrlo  egzaktno odgovorio  na zastupničko pitanje u  Saboru, sada odjednom 
to  sve skupa postaje  predmet nekakve  političke koalicije, trgovine, a ne ono jedino  što je 
istina, a to je ustvari  Plan 21,  to je  dug  Vlade RH prema građanima Istre na temelju  
dobivenog mandata.  
 Međutim,  to je tako. Tako je još  jedan dio, nažalost, nerealiziranog  Plana 21. 
Naravno, to  je dio  koji se tiče decentralizacije. Znate da Istarska  županija, o tome smo 
ovdje razgovarali i izračunali, svake godine oko 800.000.000,00 kuna više uplaćujemo u  
državni proračun, nego što se  ukupno javna sredstva vraćaju po  različitim osnovama u  
Istarsku  županiju. Neću ovdje  ni pričati  o sigurnosti, o turizmu, o radnim mjestima i BDP-
eima, jer  smo o tome ovdje  pričali i  reći  ću  vam jednu  drugu  stvar, jer  brojke  nikad ne 
lažu, a to je kada izbrojimo ukupno tih 800.000.000,00 kuna za vrijeme trajanja koncesijskog  
ugovora  do  2037. godine i koliko ukupno Istra će uplatiti u državni proračun i to podijelimo s 
cijenom gradnje dionice, koja je 170.000.000,00 € od Rogovića do tunela Učka, matematika  
je  vrlo  jednostavna i govori da sami  možemo  15 takvih  dionica  izgraditi. To je jedina istina 
i zato  govorim da mi je  vrlo  žao što je sve skupa završilo u političkim  nekakvim 
koalicijama, trgovinama. Znamo da  postoje dvije varijante, varijanta sa ulaskom u  
konsolidirani javni dug i bez ulaska u taj isti konsolidirani javni dug, znači, samo produženjem  
koncesijskog  ugovora. Siguran sam da se može naći  rješenje, ali  nažalost, rješenje i dalje 
nije pronađeno. Konkretan odgovor  na to pitanje može dati  samo   resorni ministar, kao što 
sam rekao, žao mi je, jer je on  već vrlo konkretan odgovor  do prošle  godine dao u  Saboru  
na pitanje zastupnika iz  Istre. Ali, ja vas molim da imamo na umu  to što sam rekao da je  
računica  vrlo jasna, da se realizirao dio decentralizacije, sa novcima koji  se ostvaruju u  Istri 
da ostanu ovdje možemo  16 takvih  ipsilona  izgraditi. 
 
 KEMAL VELAGIĆ, SDA HRVATSKE,  ima pitanje za  Župana, koje se već dva, tri 
puta postavljalo, u svezi radio televizije Hrvatske. Gađani su me  zamolili, da i ja  postavljam 
pitanje, vezano za legalno reketarenje. Televiziju ne možemo gledati, a mjesečno  plaćam  
80,00 kuna. Zamolio bih Župana da se nešto poduzme da konačno završiti to raketiranje.    
 
 ŽUPAN, u odgovoru  naglašava da je to tema Županijske skupštine,  ne od jučer, ne 
od  neki dan, već dugo  vremena, nažalost. 
 Naime, od 1.06. kada smo imali sjednicu Županijske skupštine do danas imao  sam 
prigodu razgovarati sa mnogim ljudima i tražiti rješenje tog  problema, koji isti to pitanje mogu  
riješiti. Razgovarao  sam sa ravnateljem  HRT-evea, gospodinom Radmanom,  pričao  sam 
sa odgovornim ljudima iz  Odašiljača i  veze, a isto tako i s  ljudima iz Bruxellesa, sa ljudima 
iz  Europske komisije, upravo sa ljudima iz tijela koji  trebaju  regulirati ustvari ovaj  spor 
između,  ne samo  dvije, nego po mojim saznanjima barem 4 zemlje koje imaju isto tako 
takav problem, a to su Hrvatska, Slovenija, Austrija i Italija. Naime, dešava se činjenica  da te 
tri zemlje sa Italijom imaju velikih problema budući da upravo Italija je ta koja krši odredbe 
vezane uz osnovno pravo, a to je da ljudi koji plaćaju neku uslugu mogu  konzumirati i dobiti  
tu uslugu., odnosno  taj  signal. 
 Vi znate da Europska unija, odnosno i sama Europska komisija, insistira na načelu 
dogovora, na načelu konsenzusa, i po tom pitanju oni rade sa Italijom i žele u tim 
sastancima, dogovorima, razgovorima, ispregledati stvar, ali žao mi je to reći, ali siguran sam 
reći to neće biti tako skoro. Nažalost, siguran sam, jer Italija se tome odupire, u konačnici 
zbog radnih mjesta i signala, talijanskih signala, talijanskih radio televizijskih stanica. Ne 
mogu dati ovdje egzaktan odgovor. Svi zajedno radimo pritisak, radit ćemo ga i dalje. Vi ste 
vijećniče, nažalost u pravu. Istra je ovih dana puna inspektora koji  naplaćuju ukoliko netko 
ne plati radio televizijsku pretplatu drugi dan HTV-e ovrhama skida to ljudima s računa. Mi  
smo odgovorni, savjesni, ne želimo ljude dovoditi u svjesni prekršaj ili pozivati  na nekakve 
nepromišljene  aktivnosti, ali  sve ono što i mi  radimo, vjerujte, rade i  druge  regije i tu  sam 
aktivirao prijatelje i iz  Slovenije i  Austrije kako bismo zajedno  veći pritisak radili  prema 
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odgovornim osobama u Italiji. Uz pomoć Europske komisije vjerujem da u  nekoj perspektivi, 
a ne osuđujem se više reći kojoj će problemi biti riješeni, a u međuvremenu je  na svima 
nama, a pogotovo na meni da pratim ta prolazna  vremena i takav  pritisak  i dalje  radimo  
na odgovorne ljude.    
 
 DAMIR  KAJIN; ID, kaže da je Istarska županije svojedobno je usvojila  Deklaraciju o  
regionalnom razvoju jedinstvenosti Istarske županije, iako smo svi znali da Istarska  županija 
nikada neće izgubiti svoj teritorijalni, svoj integritet. Međutim, ono što sad znamo je da će 
Istarska županija, odnosno Republika Hrvatska, izgubiti 166 kvadratnih kilometara 
teritorijalnog mora zato predlažem  Deklaraciju o teritorijalnoj nedjeljivosti  Istarske  županije i 
osudi  svih onih  dužnosnika koji  su vodili politiku ustupanja  dijela  teritorija  Istarske 
županije,  Republike  Hrvatske, susjednoj Sloveniji. Točno znamo iz  Bijele knjige Republike  
Slovenije tko je od  nas nosio  karte po izlasku iz Vlade gospodinu  Baučaru, tada ministru  
europskih integracija Slovenije, koji  danas nije u zatvoru. Znamo  tko je  bio good, tko je  bio  
bed boys, kada se trebalo javiti i pomoći  da dođe na vlast. Znamo  da je  Skupština Istarske 
županije 2001. godine u  Umagu  dala  podršku  tom sramotnom ratnom Drnovšekovom 
ugovoru, bolje rečeno, podijeli  Istre. Znamo   koji  saborski  zastupnici iz  Istre su  glasali za 
sramotan Kosor-Pahor  sporazum,  i  da ne nabrajam dalje. 

Drugo, Istra inspirit, projekt  pokrenut 2012. godine. To je  trebao biti zajednički 
projekt  Istarske  županije i RP-e, to je  još  jedan mehanizam za  izvlačenje  novca iz 
Turističke zajednice. Sve funkcionira po principu prihodi  naši, dobit  naša, a troškovi  vaši, to 
jest troškovi  Istarske županije. 

 2013. godine osnovna je  Udruga  Istra inspirit , koju  osnuju  djelatnice  Istarske  
županije. U  našem  Proračunu  osiguravamo sredstva. Molim da mi  se jednostavno kaže 
kako  to  funkcionira i  koliko  za takve famozne udruge  Istarska  županija daje  novaca.  

 
ŽUPAN, mišljenja je da je pitanje  arbitraže jedno izuzetno ozbiljno, da ne kaže 

preozbiljno pitanje za  svih  nas, za ovu  Županijsku  skupštinu, da bismo  nešto mogli ovdje  
raspravljati na temelju  medijskih  špekuliranja.  

Naime, ja sam uvijek bio i biti  ću toliko odgovoran i savjestan da mogu pozivati  samo  
na  vođenje odgovorne politike, a  s obzirom na osjetljivost, na važnog toga  pitanja,  nisam 
za  stvaranje  nikakvih euforija za plašenje ljudi, ali  jesam da  pričekamo  službeni završetak 
ovog procesa i  ako je istina to  što se jučer moglo  čuti, gledati, pratiti, kažem  ako je, onda 
je   strašno  vrlo ozbiljno i to je signal, vjerujem svima u  Hrvatskoj, da trebamo  naći  druge 
načine rješavanja  spora, a ne na ovakav način, ovakvom arbitražom.  To je  svima nama 
jasno. Međutim, ukupne informacije koje imamo jesu medijske,  špekulativne  naravi, i u tom 
trenutku, a želeći gajiti  s prijateljima iz  Slovenije dobrosusjedske odnose, predlažem da ne 
stvaramo paniku, ali  da budemo  vrlo  odriješiti i jasni  nakon što dobijemo mjerodavne 
relevantne podate.      
 Oko Istra inspirti  odgovor će dati  načelnik  županjske uprave  IŽ. 
 

VALERIO DRANDIĆ, načelnik županijske uprave IŽ, naglašava  da je zadovoljan što 
je postavljeno ovo pitanje, jer je i sam osjećao potrebu da razjasni  zlokobni i ponižavajući  
članak na I-presu u kojem je nešto što je vrhunsko i što je od svih ocjenjeno  kao  jedan od  
najuspješnijih projekata u posljednje vrijeme, oblačen i prikazan u svijetlu maltene ono otkrili  
smo veliku prevaru i malverzaciju u Istri. Heroj ! Htjeli  smo  to ignorirati i zato mi je  drago da 
na ovaj  način možemo  dati odgovor. 

Istra inspirit je projekt, istina, pokrenut 2012. godine od  strane  Istarske  županije, 
kreiran od Istarske županije i zaštićen od Istarske  županije kao  takav i on obogaćuje 
značajno kulturno - turističku  ponudu  Istre i kao  takav iz godine u godinu  doživljava velik 
rast.  

Da  bismo stvorili  pravne i tehničke temelje potrebne za odvijanje Istra inspirita, a na 
sugestiju svih nadležnih  organa, osnovali smo Udrugu, jer naprosto Županija ne može  
angažirati na stotine volontera, stotina  umjetnika, tehničkog osoblja, jer  nam  to jednostavno  
Odluka i  Pravilnik o sistematizaciji  ne dozvoljava i morali  smo  naći načina kako  da se Istra 
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inspirit  stvarno provodi. Moram vam reći  da se preko  300 ljudi  godišnje  angažira  na 
izvedbi  tih projekata i programa.  

Nadalje, po  sugestiji  nadležnih  tijela, a i iz  fiskalnih  razloga, Udruga je osnovala 
tvrtku da bi  tvrtka  mogla  evidentirati  sve prihode i  rashode i  da bi uredno  u sustavu  
PDV-ea podmirivala  sve svoje obveze. 

Naravno, nije ovo nikakav izmišljen ili novi model, ovo je  najčistiji, najviše 
upotrebljavan sugerirani model Europske unije, koji se popularno zove Quadro feliks, model 
upravljanja i koji se primjenjuje diljem Europe i koji povezuje privatni, javni i  znanstveni 
sektor, obično na način kako i mi to činimo i tako realiziramo projekte za koje moram priznati  
u  Hrvatskoj  ne postoji dobra i kvalitetna  pravna regulativa, ali za koju se upravo na 
inicijativu  Ministarstva gospodarstva i Ministarstva turizma, a po uzoru na Špancirfest, na 
Vinkovačke jeseni, na Alku i Istra inspirit želi sve takve projekte organizirati upravo po  
našem modelu. Dakle, moram reći da sva sredstva koja ulažemo u Istra inspirit  se dvostruko  
vraćaju kroz doživljaje, kroz širenje tradicije i kulture u Istri i ne žalimo za  to što  financiramo.   

Uostalom Istra inspirit je jedna od onih udruga koja  većinom ostvaruje  vlastita  
sredstva za razliku od  velike većine drugih udruga koje se čisto  financiraju iz  proračuna 
županija ili  gradova i općina. Prema tome  jedna od onih koja  dobrim  dijelom pokriva ili 
većim dijelom pokriva vlastite troškove.   

Do  sada smo izveli ni više  ni  manje  287 priredbi. Za  ovu  godinu  imamo već  
narudžbi za preko  150 izvedi. 

Da je  Istra inspirit uspješana  najbolje  nam govori da smo ostvarili  do  sada 7, 8  
nacionalnih i  europskih priznanja, među kojima je CBT-eoa nagrada za  najbolji kreativni 
program Hrvatskog poslovnog turizma, mreže  razvoja  kreativnosti, nagrada za  najbolji 
inovativni  turistički proizvod, Simple the  best, dakle, časopis, dao  nam je  prvu  nagradu za 
inovativni pristup oblikovanju turističke ponude. Usvojili smo Zlatnu kozu 2012. godine, a 
dobili smo i međunarodna priznanja u Madridu i Barceloni, kao najbolje međunarodne  
turističke proizvode.  

U tom smislu  mislim da se s tim projektom svi mi  skupa moramo ponositi, a ne 
stidjeti se ili prozivati za to i  nadam se da ovakvi zlokobni  napisi  neće naškoditi projektu i  
ne daj  bože ponukati  entuzijaste da odustanu  od  tako  nešto. 

 
DAMIR KAJIN, ID, kaže: nešto drugo, ali na čelu  vladinih udruga za Istarsku  

županiju  su  stranački  ljudi. To sigurno nije dobro. Dajte, gospodine pročelniče, razmislite o 
tome.  

 Slovenskim prijateljima  rekao  sam ne jedanput da ću i krv dati i njih  doista 
doživljavam svojim prijateljima, ali zemlju nikada!  Živim uz  tu  granicu, smirujem koliko 
mogu i  strepim za ono što  mi  se može dogoditi. Ali, ako je  Skupština Istarske  županije  
svojedobno 2001. godine dala podršku  Račan-Drnovšekovom  sporazumu  i  na taj način 
iznevjerila građane Istarske županije, a valjda možemo  razgovarati i o ovome što  će odrediti 
budućnost Istarske županije. Time će Hrvatska, ali i Istarska županija, ostati  bez doticaja sa 
susjednom Italijom, a ribari bez gotovo 200  kvadratnih kilometara mora. Mislim da je to 
jedno ozbiljno pitanje  koje  treba pripremiti, o kojem se možda danas i  ne može razgovarati, 
ali o kojemu bi  trebalo u  najskorije vrijeme progovoriti.         

 
Vijećnik  VILI  ROSANDA,  odustaje  od  postavljanja  vijećničkog pitanja.  
 
TANJA  VRBAT – GRGIĆ , SDP-e, kaže da je malo preduhitrio  Župan sa pitanjem 

oko Istarskog ipsilona, pa će  malo  preformulirati  pitanje. 
 U  vašem odgovoru, gospodine Županije,  možda niste bili dovoljno jasni, pa ću  vas 

pitati. Da li  smatrate da je za  cestarinu  46,00 kuna od  Umaga do Pule skupo ? 33,00 kune 
za prolaz kroz tunel Učku, koji su građani ove zemlje, a i bivše zemlje izgradili, da li  smatrate 
da je to pljačka za onu sigurnost koju  tunel Učka pruža. Da li  smatrate da je ugovor o 
koncesiji nedopustivo loš za  Republiku  Hrvatsku, da je  sklopljen u  uvjetima i u drugom  
političkom kontekstu kada znamo kako se Zagreb odnosio prema Istri, taj je koncesijski 
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ugovor užasno je za ovu  državu  skup. BINA – Istra kao  koncesionar, primjerice, niti  ne 
plaća PDV-e, valjda crkva i  BINA-Istra ne plaćaju  PDV-e u ovoj  državi. 

Ako  sam dobro  shvatila da li  ne insistirate  na produljenju  sadašnjeg koncesijskog 
ugovora, koji bi  donio  nove  dvije  milijarde  troškova za  Republiku  Hrvatsku i  njene 
građane, financijskog  doprinosa kako stoji u koncesijskom ugovoru, što  bi značilo  cirka   
200, 230.000.000,00 kuna  godišnje, da li  smatrate da ne  treba produžiti takav ugovor i  da 
se može ipsilon graditi, odnosno  poduplati, kako  kolokvijalno kažemo,  na neki drugi način i  
kroz  neki  drugi model ? 

Drugo pitanje. 
Kada ćemo raspravljati o Izvještaju o sigurnosti prometa na cestama, - za kojim je 

velikim dijelom odgovorna i BINA-Istra, - u ovoj  Županijskoj  skupštini, jer se ne sjećam kada 
smo zadnji  put to  raspravili ovdje kao  županijski  vijećnici.    
  Smatramo da je nedopustivo i da je skup za građane i za državu produljenje takvog 
koncesijskog ugovora. Apsolutno podržavamo širenje  istočnog kraka Istarskog ipsilona. 
Međutim, na neki  drugi  održiv način koji neće biti takva pljačka ove države i njenih građana.    
 
 ŽUPAN, naglašava da uvijek možemo o toj čaši božjoj uvijek pričati da li je polu puna 
ili polu  prazna. 

 Naravno, da  smatram da je tunel  Učka  preskup, da je kilometar Ipsilona preskup, 
ali što  ćemo cijeli Ipsilon pretvoriti u  jednotračnu  stazu, pa  da se vozimo  po  jednoj  traci, 
da ne  plaćamo ništa. Idimo zatvoriti  drugu trasu. Imamo jednu trasu  i  biti  će Ipsilon 
besplatan. Ali, isto tako hajmo  sagledati s druge  strane što  nam taj Ipsilon nosi. Taj ipsilon 
nam nosi .sigurnost, taj Ipsilon nam nosi, ja  sam uvjeren, veliki  dio od 30 % prometa koliko  
Istra ostvaruje u  Hrvatskom turizmu. I  taj Ipsilon, ja ću  vas podsjetiti,  je  građen otprilike sa  
5,7 milijuna € po kilometru,  za  razliku  od autocesta u Republici  Hrvatskoj, koje jesu,  
nažalost, dosegle astronomske brojke  gradnje  po kilometru, čak do 11,00 nevjerojatnih 
milijun  €, ali te autoceste negdje u  Hrvatskoj  su izgrađene.  

Dakle, kada pričamo o Ipsilonu, hajmo pričati  još o jednoj  stvari, a ta druga  stvar je  
koliko  radnika  radi u  Hrvatskim autocestama  po  nekim dionicama i održava trasu, a koliko  
radnika održava trasu Ipsilona i koliko je jeftinije održavanja u  Istri nego u  drugim dijelovima  
Hrvatske gdje,  vjerojatno, neki  ljudi po nekim, reći  ću, prijateljskim odnosima rade. Odnos  
je tamo 2,0 radnika  po kilometru, a  1,6 ovdje, tako  da možemo i o tim  brojkama pričati. 
Naravno, da je  cijena preskupa., ali  cijena kao  sastavnica  koncesijskog ugovora, ali i 
mnogih  drugih tržišnih  elemenata, da bismo došli do  druge   trake ipsilona. 
 Ono zašto se  zalažem, a ne zaboravljajući da  bi  gradnja  Ipsilona nosila  oko  1 % 
rasta hrvatskog   BDP-ea slijedeće  3 godine. Dalje,  ako  bismo išli kroz tunel Učku, budući 
da znam da Ministarstvo godinama razgovara  i pregovara sa Bina Istrom,  vjerujem da  u 
svojim uredima, agencijama, ima  stručnih i pametnijih ljudi  nego  što smo i vi i ja, može da  
nađe varijantu,  rješenje koje imaju  na stolu, a rješenje  se odnosi  na redefiniranje 
koncesijskog ugovora. Nije me  briga tko  će sutra biti nositelj koncesije ili  tko će graditi, ali  
želim da se to gradi za  Istru,  želim sutra da bude ostvaren dug ove  Vlade prema  Istri- 
Želim ono, što mislim da je  jako važno,  da nakon dionice do samog  tunela Učka  budemo 
toliko pametni da idemo preko europskih sredstava graditi i drugu  cijev tunela i  cijev prema 
Matuljima. Sa lijeve strane smo prema  Europi, osim komadića, rekao bih, od  Markovca do 
Plovanije,  spojeni. Nažalost,  ovaj  dio nam je usko grlo. Svaki dan sam na Ipsilonu, da li  će 
se ili  neće imati čak,  rekao bih, hrabrosti i  zadrijeti  još malo u  konsolidirani javni  dug, koji 
je  sada da li  86 ili 87 %, sutra će možda biti 88 %, veliko  čudo, ali  zato ćemo  imati rast od  
1 % BDP-ea, 800 ljudi  će imati posao. Mislim da je vrijedno  razmisliti da konačno 
prerežemo taj  čvor i  da ne postavljamo tehničke  stvari u sferu politike, tim više, jer smo  3 
puta dobili  egzaktan odgovor  resornog  ministra kojemu itekako  vjerujem da  zna  što 
govori,  
 
 TANJA VRBAT-GRGIĆ, SDP,  kaže da joj  je drago da je od Župana čula da ne 
insistira  na sadašnjem  koncesionaru i  da ne insistira na održavanju ovakvog vrlo skupog 
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modela  gradnje Ipsilona. Možda su i  neke  dionice u  Hrvatskoj zaista bile skupe u  gradnji, 
ali  je  financiranje istih, cijela financijska konstrukcija ovdje u našem slučaju  skuplja.    
 Drago mi  je  da ne insistirate  na sadašnjem koncesionaru, jer se već počelo  stjecati 
dojam da su već dogovori  sklopljeni, da su već mnoga obećanja dana. Meni  je drago da 
izgleda da nije tako.  
 Gospodine Župane, predlažem gospodinu Skupštine da održimo  jednu  tematsku  
sjednicu na ovu  temu, da pozovemo  ljude iz resornog  Ministarstva i koga  sve treba od  
stručnjaka, pa  da vidimo što se tu da napraviti, koji može biti  naš  doprinos.  
 
 ŽUPAN, naglašava da je jedino obećanje dano  pred tri pol godine ove  Vlade prema 
Istri  da će se Ipsilon izgraditi. To je u Istri jedina investicija koja imenom i prezimenom je  
sastavni  dio Plana 21, odnosno operativnog programa Vlade. Jedino obećanje  koje je  dao 
meni osobno  pred Saborom je resorni ministar, koji je itekako obećao  da će se Ipsilon 
izgraditi, kojim modelom, kojim načinom, rekao sam, postoje dobro plaćeni ljudi u  
Ministarstvu, u  stotinama, nažalost, agencija  da pronađu rješenje, a jedino i zašto ću se 
boriti je da konačno  Ipsilon, ali  ne samo  Ipsilon, nego i dupliranje  Lima, dupliranje  Mirne i 
spoji na Matulji,  se čim prije  izgradi. Postoje plaćeni  ljudi koji  trebaju  naći odgovor na to 
pitanje.    
 
 ELVIRA KRIZMANIĆ MARIJANOVIĆ, HNS, želi postavi pitanje na temu koju 
smatram da je jako bitna za  sve građane  Istarske županije, na koji  potencijalni problem  su 
mi skrenuli  pažnju dobrovoljni  davatelji krvi. Naime, davalaštvo krvi u Istarskoj županiji ima  
dugogodišnju  tradiciju i  razvoj davalaštva prati razvoj transfuzijske služe Opće bolnice  
Pula, koja je prošle godine proslavila 60-tu obljetnicu  od svog  osnutka.  

Posljednjih  godina provodi se reorganizacija  transfuzijske  službe na nivou  cijele 
Republike  Hrvatske, odnosno centralizacija uzimanja krvi i  proizvodnje  krvnih pripravaka 
kako bi na cijelom  teritoriju  Republike  Hrvatske  pacijenti imali krvne pripravke ujednačene 
sigurnosti i kvalitete. I to je u redu, međutim, Istarska županija je turistička županija  koja  
tijekom  turističke sezone ima i dva do  tri puta  veći broj  ljudi koji borave na teritoriju, a u  
listopadu ove godine  planirano je  preuzimanje  procesa  uzimanja  krvi i  proizvodnje  krvnih  
pripravaka od strane KBC-ea Rijeka, odnosno  njihovog  Zavoda za  transfuzijsku  medicinu. 

 
Pitanje: da li  će naša Županijska  bolnica  sutra biti  opskrbljena dovoljnim  brojem 

pripravaka nakon preuzimanja, da li će usluge biti smanjene iz istog razloga i hoće li  potrebe 
svim građana Istarske  županije biti podmirene u trenutku kada bude povećana potražnja 
krvi, da li  će sve potrebe biti  podmirene i da li  ćemo dovoljno dobiti krvi, krvnih pripravaka.        
 
 SONJA GROZIĆ ŽIVOLIĆ, pročelnica Upravnog odjela za zdravstvo i socijalnu skrb 
IŽ, kaže da je točno da Ministarstvo zdravlja provodi niz reorganizacija i  funkcionalnog  
povezivanja između bolnica  različitog tipa i jedna od preporuka  Europske unije . i  nekih  
projekata koji su iz  toga  proizašli, jest podizanje sigurnosti i ujednačavanje kvalitete krvi i 
krvnih pripravaka na nivou  svih zemalja  članica. 

Krv i krvni pripravci su izuzetno osjetljiva  materija i možda će se neki od  vas u to 
imali prilike uvjeriti kada pri operativnim zahvatima ili svim rizicima koji  se pacijentima 
ukazuju  kad trebaju primiti transfuziju krvi koje pristanke  moraju potpisati i koji se  sve rizici 
u tome pristati. Zbog  toga se ta racionalizacija i reorganizacija u  Hrvatskoj  provodi  na 
način  da klinički bolnički  centri,,Zagreb, Split, Osijek i konačno  Rijeka, preuzimaju  opskrbu 
i  preradu krvnih pripravaka i njihovu pripremu. Svugdje je to u Hrvatskoj provedeno, a  Opća 
bolnica  Pula zapravo zajedno  sa  KBC  Rijeka upravo  dogovara plan i način izvršenja  te 
reorganizacije. Prema svemu što  nas u  Općoj  bolnici  do sada upoznaju sa  time , Opća 
bolnica  zadržava djelatnost  transfuzije, samo  će primati  krv i  krvne pripravke iz  KBC-ea 
Rijeka, a osnovni  uvjeti,  prije  potpisivanja takve  jedne promijene, Opća bolnica Pula će 
tražiti da mora apsolutno uvijek biti opskrbljena dovoljnim količinama krvi i  krvnih pripravaka, 
da usluge  koje  mora dati, koje  mora isporučiti, neće zbog toga  biti  promijenjene, odnosno  
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neće biti  smanjene, kao što je  vaš  strah da potrebe građana neće biti zbog  toga ugrožene, 
odnosno  da će i  dalje biti zadovoljene. 

Društva Crvenog križa Istarske županije također sudjeluju u  tim pregovorima obzirom 
na darivatelje, i kao što ste rekli,  tradicionalno velik  broj  darivatelja. Oni  čak očekuju  da će 
se  možda situacija u tom  smislu  za  darivatelje promijeniti, jer  KBC-e Rijeka zapravo ima  
jedno  veće tržište,  pa  neće biti ograničenja za  darivanja  kao što je do sada. Isto tako 
dobivat će mogućnost da prijatelji daju poslije  podne krv što je  nekim  važno da   ne mogu  
izostati sa posla. To će se sve raditi u  prostorijama Društva Crvenog križa, čime će oni dobiti  
na značaju, imat će i bolji kontakt sa darivateljima. 

To je ono koliko znam iz pregovora. 
1. 10. 2015. godine  trebalo no  sve  profunkcionirati ako ovi  uvjeti  budu zadovoljeni.  
 
ELVIRA KRIZMANIĆ MARIJANOVIĆ, dopunsko pitanje. 
Znamo da je  bitna  kvaliteta  cijelog  postupka obrade, ali dobrovoljni  darivatelji ili  

prijatelji će dati  krv ovdje u  Istarskoj  županiji, ta krv  odlazi u  Rijeku, tamo  će se 
prerađivati. Po meni je to dodatni  trošak. Ta krv i  krvni pripravci, koji su  potrebni  Pulskoj 
bolnici, odnosno  Županijskoj  bolnici, opet će se vraćati u  Pulu. Obzirom da ćemo imati 
novu  bolnicu, koja  će biti  Županijska  bolnica, zar ne bi bilo  bolje da se to  zadrži ovdje u  
Puli, jer znam  da su  Zadar i  Dubrovnik  zadržali tu  djelatnost. Da se eventualno pokuša da 
na neki  način  zadržimo to. Imam nekako osjećaj da sve više  toga  nam uzimaju.  

 
SONJA GROZIĆ ŽIVOLIĆ, kaže,  kao što  vam je i  poznato,  Opća bolnica  Pula je  

trenutno u programu sanacije, što znači da upravljanje  tom bolnicom ima Sanacijsko vijeće i  
da sva prava osnivača  od  tog  trenutka i upravljanje ima Ministarstvo  zdravlja.  Naš  utjecaj 
je  tu kakav je. Međutim, trenutno jako dobro  surađujemo  sa Upravom bolnice i kao 
pročelnica redovito sudjelujem bez  prava  glasa u  radu  Sanacijskog  vijeća. Prema onom 
što je sukladno master planu bolnice  predviđeno, sve bolnice  nešto  gube, nešto dobivaju, 
možemo reći da je i Sanacijsko vijeće na neki  način ocijenilo  da je ovo za  njih  relativno 
dobro i da  ne bi  takvu  odluku  mijenjali.   

        
 SILVANO HRELJA, HSU, naglašava da je pred donošenja Proračuna za 2015. 
godinu dao inicijativu o osnivanju Regionalnog centra za profesionalnu rehabilitaciju za  
zapošljavanje osoba s  invaliditetom. To  je prihvaćeno. Nakon toga je održano nekoliko 
sastanaka sa resornim Ministarstvom. Ja sam se u  zadnje vrijeme informirao, resorno  
Ministarstvo je  spremno i financijski i  organizaciono  to  poduprijeti, pa  bih vas molio  da  
vijećnicima i  širokoj  javnosti kažete u kojoj je  to fazi priprema prostornih i  eventualnih  
dogovora  sa Gradom Pula. 
 Drugo pitanje. 

Iznimno cijenim brigu Istarske županije i Grada Pule za  zaštitnu radionicu, odnosno  
ustanovu TEKOP NOVA, pa me zanima u kojoj je to  fazi i  na koji  način se pokušava  riješiti 
pitanje novog  prostora, s obzirom da će, ne znam da li  jesu ili  da li  će morati izaći iz 
prostora  Arena trikotaže, koja je u stečaju. 

Treće. 
 Zanima me kako gledate na  najavu ministra rada  da će vlasništvo  nad  domovima 

umirovljenika prenijeti na jedinice  lokalne, regionalne, samouprave. Obzirom da sam se  
pred desetak  godina sretao s tim problemom, pa  to je bila i  želja, ne znam da li  su sada 
isto takvi odnosi, i već kada imate osnivačka  prava da dobijete  i  vlasništvo  nad domovima, 
jer to otvara više  manevarskih sposobnosti u smislu  stvaranja  novih radnih mjesta, 
odnosno  širenje kapaciteta domova. Zakon je  u  radnom dijelu, u   radnoj  verziji. Mislim da 
je u  javnoj  raspravi. Zanima me kako  gledate na tu  poziciju.   

 
PREDSJEDNIK, naglašava da je vijećnik Silvano  Hrelja  postavio  3 pitanja, a mogu  

se postaviti  samo  dva pitanja  po Poslovniku, pa ga samo  upozorava.(S. Hrelja : Bila  su  
kratka).  

Daje riječ Županu. 
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ŽUPAN, kaže da će odgovoriti  na treće pitanje, a obzirom da su dva pitanja  
operativno vrlo konkretna, i da smo 29.07.2015. godine u 11,00 sati u  kabinetu ministar, 
gospodina Mršića, na prva dva pitanja odgovoriti  će nadležni  pročelnici. 
 Najavu za prepuštanjem domova umirovljenika, odnosno decentralizacijom, 
apsolutno podržavam. Najavu pozdravljam uz  moje uvjerenje da će se  samim obvezama 
prenijeti i  sredstva, odnosno  i  šoldi, da se ne bi tu  nešto  zaboravilo u tom procesu 
prenošenja i prenijeti. Naravno, da jesmo za  decentralizaciju, da imamo  već  napravljene i  
građevinske  dozvole, ishodovane i za  određene dogradnje, bez  obzira  na to što  i do sada  
različiti  domovi, odnosno  druga  tijela, nisu bila u  našim rukama, mi smo ti koji pomažemo, 
koji  radimo, koji apliciramo, koji  želimo  dignuti  standard štićenika, korisnika,  svih tih  
ustanova i iz  tog  razloga  se nadam da barem u  tom  dijelu proces decentralizacije  ide u 
dobrom  smjeru. 
 
 SONJA GROZIĆ ŽIVULIĆ, ističe da oko  Centra za  profesionalnu  rehabilitaciju 
osoba   sa invaliditetom ,  vjerujem, da ne sporite  našu  spremnost da prihvatimo i  vašu 
inicijativu i uopće osnivanje  te ustanove  kao jedno  dobro rješenje  za  građane Istarske 
županije.  

Vi  ste bili nazočni s  nama na nekim  kontaktima  koje smo ostvarili  na nivou  
Ministarstva i  Zavoda. Prikupili  smo u  međuvremenu  dosta podataka iz  službi koje se  
bave tom populacijom i  vidjeli smo i  mogućnosti prostora, budući da nekako je  povezano, 
to  će možda nastaviti gospodin Valerio Drandić, jer se on priprema za sastanak  sa 
ministrom  drugi  tjedan. Dakle, ne bi li  možda pokušali povezati poslovni prostor TEKOP 
NOVE i Centra za  profesionalnu  rehabilitaciju, jer i on  iziskuje radionički  tip prostora. Došli 
smo do toga  da je  potrebno izraditi odgovarajući poslovni plan. U trenutku  kada smo se 
primili  tog  posla  da izračunamo u biti koliko će nas ta ustanova  koštati, bez obzira na 
inicijalna sredstva koja  bi  bila  dana za  osnivanje, taj  Centar za profesionalnu  
rehabilitaciju  bi  trebao  početi poslovati  na tržištu, ostvarivati  svoje prihode.  Međutim, 
kada smo krenuli  u taj  rad vidjeli  smo  da nam nedostaje Pravilnik o minimalnim 
standardima i  normativima, a bez njega nije moguće utvrditi  cijenu  tima, ljudi koji  će raditi, 
jer nećemo u  biti, biti   sastav tog  tima. Čim se ti  odgovarajući  zakonski preduvjeti   
realiziraju mi  ćemo poslovni  plan izraditi i vjerujem ponuditi rješenje.        
 
 VALERIO DRANDIĆ, pročelnik Županijske uprave, kaže da je stečajem Arene 
trikotaže rasprodana imovina i TEKOP NOVA je za sada zapravo u  privatnom prostoru. 
Novim vlasnikom je dogovorena garancija do daljnjeg, kojom ćemo samo  preuzeti 
zakupninu, ali ne u nedogled. U  međuvremenu smo pronašli novi prostor na prostoru blizu 
novog autobusnog  kolodvora, koji u  potpunosti zadovoljava, ali iziskuje ulaganja. Imamo  
spremne projekte  i  potvrdu  glavnog  projekta,  građevnu  dozvolu. Ono što  nam fali su 
novci, ali  na dobrom smo putu  da ih osiguramo. Suosnivači smo  sa Gradom Pulom, 
dogovaramo  se, surađujemo i upravo  29.07.2015. godine, kako je i  Župan  najavio,  jesmo 
kod  ministra i  očekujemo pomoć Ministarstva. Nisu  veliki  novci u pitanju. Potrebno  nam je 
nešto oko 2 milijuna kuna da ta tri subjekta  skupa pronađemo i  da preselimo TEKOP. 
Nadam se u  trajne prostore i za  njih  puno udobnije.  
 
 SILVANO HRELJA, HSU, kaže da je zadovoljan sa odgovorima. Naravno, niste 
zadovoljni ni vi brzinom  realizacije i ne možemo biti, ali mislim da au  napori  doista vrijedi, 
jer se svaka regija, osim cesta, parkova, hotela i svega ostaloga, prepoznaje i  brigom za 
ljude, za  drugačijim potrebama za  osobe  sa invaliditetom i  stvaranja uvjeta za  njihov 
kvalitetan i  dobar život.  
 
 DANICA MILETIĆ, IDS, ima pitanje za  Župana, a tiče se izgradnje  bolnice u  Puli.. 
Zanima je kako  napreduju  radovi  na gradnji  nove Županijske bolnice, a usput  da nas se 
izvijesti  o popravku  krova  na zgradi  psihijatrije. 
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 VALERIO DRANDIČ, pročelnik Županijske  uprave IŽ, ističe da je  uvijek  zadovoljan 
kad može lijepe  vijesti  prenijeti. 

 Moram vam reći  da se odvijanje  radova  na  gradnji  nove Opće bolnice u  Puli 
odvija vrlo  kvalitetno i  dobro i dalje ispred terminskog plana, da imamo  redovne 
koordinacije, usuglašavanja. Naravno, da ima i problema, da ih  rješavamo u  tijeku, ima i  
elemenata s kojima se  moramo  boriti. Međutim,  sve u svemu iznimno  smo  zadovoljni. 
Upravo  su u  tijeku i  radovi  Grada Pule koji su  potrebni da  bismo  kompletirali investiciju. 
Primijetili  ste da je  Zagrebačka ulica  zatvorena i  da  se mora  zaobilazno ići u  bolnicu, a to 
je zato što se  tamo  gradi  veliki kružni tok, koji će biti napravljen prvenstveno zbog ulaza u  
bolnicu i  na  ogromni  parking. Gradi  se nova oborinska kanalizacija koja će moći prikupiti  
svu silnu  vodu  sa tako  velikog  parkinga, tako  da smo uskladili  ritam i cijeli  posao  se 
odvija u  skladu  sa  terminskim planom. 
 Što  se tiče zgrade psihijatrije o kojoj je  bilo puno  riječi na ovoj Skupštini, moram sa 
zadovoljstvom reći da su se upravo jučer otvorile ponude za  izvedbu  radova. Trebalo je 
prije  kontaktirati  financijsku  konstrukciju, to  smo učinili Županija i  Ministarstvo zajedno, 
skupili  potrebna  sredstva za obnovu krova, ali i interijera. Jučer su otvorene prve  ponude 
za obnovu krova. Slijedi odmah i ostatak za  uređenje  kompletne psihijatrije.    
 
 MARINO  ROCE, HDZ, kaže da je  čak  razmišljao  da odustanem od  pitanja, jer ste 
se već dva puta  osvrnuli  na njega,  ali mi je  na kraju  žalosno da oko  Ipsilona,  zadnji puta 
sam ovdje postavio pitanje,  kada mi je  rečeno da bi se u roku  šest mjeseci mogao početi  
graditi, na osnovu dvije  financijske  konstrukcije. Jedna na teret  države, druga  ne, ova  je  
skuplja. Tada je to bilo u dogovoru sa resornim ministrom. Gospodine Župane vi želite  
izbjeći činjenično stanje. Prozivate Vladu, a politički  ste dio  te Vlade, kao što ste politički  bili  
dio te Vlade i za  vrijeme Račana, kada se već  3 godine  stalo  sa izgradnjom Ipsilona,  pred  
kraj mandata je krenulo. Vi niste više bili u Vladi, ali  ste je podržavali. Tada  je  kandidat bio  
sadašnji premijer. Krenulo se  sa tim  istim  koncesionarom, pa  i  na ono što je  danas 
rečeno, da ovaj  koncesionar sada ne odgovara. Ali, prošlo je  4 godine. Moglo se  naći neko  
rješenje. Vidim da  ste razgovarali o ovom  koncesionaru  pred dva mjeseca. Danas se 
spominje da ovaj  koncesionar ne odgovara, a s druge  strane vi  ste spomenuli  političko 
prepucavanje. Mislim da  sve se svodi  na to. Ipsilon je bitan za  Istru. Mislim da ga treba 
nastaviti  graditi i završiti. 

 Rečeno  je ovdje  da se netko brine za porezne obveznike. Oprostite, zadnji put je 
ova  Vlada dozvolila poskupljenje Istarskog ipsilona za  10  %. Tada je  opravdanje  bilo  da  
oni  koji kupe  ENC, to znači, s područja  Istre, njima neće poskupiti Ipsilon. Ipsilon koriste 
građani  Hrvatske, ne samo iz  Istre, znači, udareno je po svim onim našim poslovnim 
partnerima i turistima koji će doći  iz  Istre, iz  Hrvatske, koji to  moraju puno  više platiti. Tako 
da je  nesposobnost ili prijevara ove  Vlade, ali i vas, gospodine Župane, jer pripadate toj  
Vladi, je  vrlo bezobrazna, a ja  sam zadnji puta  rekao  da po  europskim standardima tunel 
Učka je od  2014. godine tunel koji  više ne zadovoljava standarde i on je  opasan tunel, jer 
od  2014. godine dugi  tuneli, ne znam preko koliko  metara,  moraju imati  dvije  trake, ako  
ne spadaju  u  kategoriju  opasnih  tunela, a tu odluku  su donijeli nakon što je buknuo požar 
u  Austrijskim  tunelima i  kada su  ljudi poginuli. Tako  da milim da sva ova priča oko  
Ipsilona je zavaravanje ovih ljudi. Vaša politička međusobna prepucavanja, dogovorite se  
kada  su izbori i kažete oni  neće raditi, jer nisu u stanju raditi. Vi  i dalje podržavate ovu  
Vladu, a ova  Vlada nam radi ovo što  nam  radi, zapravo  ne radi  ništa. S druge  strane, ako 
im Buik smeta, koji im radi  i aerodrom, kojim su  potpisali ugovor  sa  Aerodrom Zagreb,  
sada su  se tamo  neki odnosi možda opet zbog  naše nesposobnosti promijenili, .jer je  
trebao  centralni  aerodrom za ovo područje biti  Zagreb, pa ih je  netko  sada preduhitrio, jer 
mi  nismo  nešto napravili. To je opet problem ove  Vlade, ali  ne trebaju te probleme i te 
svoje sukobe prebacivati na Ipsilon.  
 
 ŽUPAN, kaže da ova  Vlada ima mandat, ima još 6 mjeseci  vremena i  vjeruje da će 
realizirati ono  temeljem čega je dobila  povjerenje građana. Ova Vlada ima ministarstva, ima 
resore, ima različite zadatke, a nama u  Istri je prioritet realizacija Ipsilona na način na koji 
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ova Vlada želi da se on  izgradi. Zadnji put  sam ovdje obrazlagao,  rekao i podijelio sa  
vama informaciju da Ipsilon poskupljuje. Zašto ? Iz  jednostavnog  razloga, jer opet je ova 
Vlada smanjila dotaciju  preko  Sabora u  državnom proračunu koncesionaru. Sve to zajedno 
govorim samo iz jednog razloga, iz razloga da mi, nažalost, politiziramo tehničko operativno 
pitanje, prevažno  pitanje za  Istru, koje  je definitivno prioritetno ili  bi  trebalo  biti  prioritet 
ove  Vlade. Meni kao pripadnika  jedne  stranke definitivno  trenutno  je, ali  ne u svrhu  
slijedeće  4 godine, nego  slijedećih  4, 5 ili  6 mjeseci  kako zatvoriti dug  koji  traje  već  3 i 
pol  godine.  
 
 MARINO ROCE, HDZ, dopunsko pitanje. 

Gospodine  Župane, sve što  ste rekli  podržavam, jedino  niste bili  dorečeni  do 
kraja. Rekli ste političko  prepucavanje, ali  niste izrekli  koja su to politička prepucavanja, 
niste nam dali  konačni odgovor što vas politički  žulja u  tome. 
 
 ŽUPAN, kaže da se nećemo  više politički  prepucavati, ali  vidi da ova  tema  u  
prepucavanjima je objedinila sve  stranke u  Skupštini. 
 
 PREDSJEDNIK, kaže; kad god  treba u Istri nešto  napraviti, dosta se  njih upre biti 
protiv, nažalost, a kad trebamo dati  šolde onda smo tu. Nisam voljan komentirati, ali ta 
situacija je  meni, moram priznati, osobno  vrlo žalosna i  tu se  stvarno pridružujem svima 
koji  rade na tome da se  to pitanje  riješi, da se Ipsilon gradi., jer Istra sa svime  što izdvaja i 
kako  radi,  osim bolnice i te  ceste, ne vidim baš da smo toga puno dobili. Mi  nismo  dobili  
ništa, jer je to sve napravljeno s našim novcem. I ovo što se  danas eksploatira po medijima 
da se nešto astronomski plaća, plaća se  našim novcem. Naš je izbor  da imamo  tu  cestu, 
jer nam treba.  
     
 VESNA ŠĆIRA KNAPIĆ, IDS. 
 Prvo pitanje, vezano je  za sanaciju ceste u  pravcu Vozilići raskrsnica Kršan,  u  
smjeru  tunela Učka.  400  metara ceste je  u izuzetno lošem  stanju, imamo pritužbe gostiju.  
Mislim da je  već počelo biti  sigurnosno pitanje, pa mol informaciju o  naporima koji  se rade, 
možda i o  nekim sugestijama  vezano za  rješenje  navedenog problema.   
        Drugo pitanje. 

Moli pročelnicu Upravnog odjela za obrazovanje, sport i tehničku kulturu IŽ, da se 
osvrne na ljetni upisni rok u srednje škole, a vezano za problematiku ukidanja razrednih 
odjeljenja u  ljetnom upisnom roku. 

Predlaže da se traži da se ojača uloga Županijskog povjerenstva o upisima, 
prvenstveno vezano za  mogućnost  sudjelovanja u odlukama koje se tiču  srednjih škola, čiji  
smo osnivači, jer je komunikacija  po  Pravilniku  koji je  definiran sada između  ravnatelja i 
ministarstva, gdje  se ispušta Županija, i  nema pravo, recimo, sugerirati i  predlagati, pa  se 
dešavaju nepoželjne stvari, a vezano za teme koje smo  danas poticali, koje  su očigledno  
važne. Samo  jedan primjer, izgradnja  Opće bolnice u  Puli, istovremeno  nedozvoljavanje 
otvaranja  drugog odjela  usmjerenja  medicinski tehničar. Neodobravanja, čak ni  proširenja  
postojećeg razreda sa 24 na 28  učenika.  Imati ćemo  situaciju da ćemo svi  biti  jako  
zadovoljni, jer ćemo imati  Opću  bolnicu  Pula,  u kojoj  neće raditi  naša  djeca, nego  djeca 
drugih  regija, zašto se  našoj  djeci onemogućava da se bave ovim deficitarnim zanimanjem 
i  da se zaposle u našoj  Općoj  bolnici  Pula s kojom  ćemo biti jako zadovoljni.  
 Dva kratka pitanja i prijedlog  svima nama  da podržimo inicijativu  za  
decentralizacijom školstva  u  Istri.    
 
 ŽUPAN, kaže da će  pokušati odgovoriti  na prvo pitanje, a pročelnica  na drugo 
operativno  stručno  pitanje.  
 Oko  cesta želim se stvarno zahvaliti svim  načelnicima i  gradonačelnicima, koji  
svaki na svom  području detektiraju  potrebe na različitim našim  koordinacijama i svatko  na 
svom području detektira prioritete. U tom  smislu  održano  je puno  sastanaka, i što me puno 
veseli, puno projekata, gdje  su  često  same općine ili  gradovi, nevažno  da li su to  
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gradske, županijske ili  države ceste, same općine ili  gradovi, platili  projektnu 
dokumentaciju kako bi bili  spremni konkurirati  na Proračun , da li  ŽUC-a, da li  Hrvatskih  
cesta, odnosno gradova i općina, za  nerazvrstane ceste.  Oni  koji su to  na vrijeme napravili 
često  se  mogu  pohvaliti da već danas imaju  izgrađene ceste. Cesta o  kojoj  vi pričate, 
konkretno znam da je  završen projekt, da je projektirana  kako bi se rekonstruirala, kako 
Hrvatske  ceste kažu,  pojačano  održavanje unutar postojećih  gabarita. Vjerujem da će biti  
financijske  snage da  već slijedeće godine uđe u  proračun za   izgradnju  te iste  dionice.    
 
 PATRICIA SMOLJAN, pročelnica  Upravnog odjela za  obrazovanje, sport i tehničku  
kulturu  IŽ, naglašava da je upravo  završio ljetni upisni  rok iz  kojeg proizlazi da iz  naših 24 
srednjih škola u IŽ, od kojih smo  21 osnivači, a  preostale  3 nismo, imamo  na raspolaganju  
još  254 slobodna mjesta za ljetni upisni  rok.    
 Ukratko  ću vas samo upoznati po školama kakva je situacija, odnosno definirati i  
navesti škole koje nemaju problema sa upisima, odnosno imaju problema  u  segmentu  toga 
što su imale veći broj prijava, nego što imaju  ustvari  raspoloživih upisnih  mjesta. 
 Što se tiče konkretno Pule, situacija je čista u ekonomskoj školi, u gimnaziji, u  
glazbenoj školi «Ivana Matetića Ronjgova», u obrtničkoj školi, u Medicinskoj školi koja,  
slažem se sa vijećnicom, je škola koja je ove godine imala samo dva razredna odjela, 
sukladno Odluci Ministarstva, s obzirom da je  škola u proteklom periodu  bila  pod 
inspekcijskim  nadzorom, a i   ravnatelj, ostavka  ravnateljice  još uvijek je  na stolu  našeg 
ministra. Imamo  400  zainteresiranih učenika za samo dva razredna odjela. Zatim je  čista 
situacija u  Školi primijenjenih umjetnosti  i  dizajna, u Školi za  turizam i ugostiteljstvo i 
trgovinu i  Tehničkoj školi.   
 U Rovinju dvije hrvatske škole, Gimnazija  «Zvane Črnje» i  Strukovna škola «Eugena 
Kumičića», također nemaju problema. 

U Poreču obje porečke škole Turističko-ugostiteljska škola «Antuna Štifanića» i   
Srednja  škola «Mate Balote»  također su popunjene. 

U  Pazinu u potpunosti su popunjeni svi programi, u  gimnaziji i  Strukovnoj  školi  
«Juraj  Dobrila», kao i u Pazinskom kolegiju. 

U  Bujama imamo  manjih problem oko Gospodarske škole, koja  traži upisni  rok  na 
jesen.  
 Što se tiče škola kod kojih postoje određeni programi ili koji su u aplikaciji Ministarstva 
označeni crvenom bojom ili su  još uvijek pod upitnikom iz razlog  što  postoji mali  broj  
zainteresiranih učenika jesu strukovne škole sa dva zanimanja, odnosno kombinirani 
razredni odjel pekar-mesar. 

 U Labinu su dvije kombinacije isto tako  pod  upitnikom . Prvo je  kombinirani  razred 
u  koji nemamo  instalatere, montere, elektromehaničare i  drugo, prodavač-kuhar-konobar.  

U  Bujama su  nam problem, iskristalizirali su  još prošle godine, kada je  bilo  vrlo  
malo  zainteresiranih učenika kada se postavilo   ustvari  pitanje o opstojnosti  Bujske  
gimnazije. Ove godine je u  potpunosti  već  sada u  ljetnom  roku  brisan razred ekonomista, 
dok je  Opća  gimnazija  pod upitnikom. 

  U  Buzetu  su  nam, nažalost, svi programi  koje  školstvo  nudi  pod upitnikom  zbog  
manjeg broja  učenika, to je  automehaničar, Opća gimnazija, te tehničar za  električne 
strojeve sa primijenjenim računalstvom. Od ova  3 programa najveće šanse ima  tehničar za  
električne strojeve sa  primjenjivim   računalstvom, jer ima  trenutno upisano 18 učenika, a  
donja granica   je 20 učenika.  

 I na kraju, a ne manje  važno, u konačnici zbog  toga imamo  nadopunu dnevnog  
reda jesu  talijanske  škole koje  su  gotovo u  svim programima u  sva naša tri  grada, u  
Bujama, Rovinju i  Puli,  označene crvenom bojom iz razloga što, kao što sam rekla i kod  
hrvatskih  škola, imaju manji broj upisanih  učenika. 
 Određena problematika koja  se možda mogla spriječiti je  činjenica  da je  prema 
mišljenju  našeg Županijskog  upisnog povjerenstva i  nas u  Upravnom odjelu, da možda 
nije  trebalo  već  u  startu, već  sad, dakle, u  ljetnom roku  gasiti  određene razrede, nego ih  
ostaviti  naprosto  do  jeseni  da vidimo  što  će se dogoditi. Kažem, ima dovoljno  mjesta, 
vjerujem  da će se na kraju svi uspjeti upisati. Prijava za  jesenski  rok  počinje 28.kolovoza i  
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sama procedura  do objave konačne ljestvice završava  3.09.2015. godine  s obzirom da  
nastava, kao što znate, započinje 7.09.2015. godine.       
 To je ukratko vezano za  analitiku  upisa.  
Drugo pitanje vijećnice  bilo je vezano za rad  Županijskog Povjerenstva. 

Kompletna procedura upisa je već  treću godinu elektronska. Ministarstvo nadležno je 
to koje donosi uputu  o upisima, Pravilnik, odluke. Županijsko upisno  povjerenstvo u  našem 
Upravnom odjelu je bilo  uključeno od  samog početka  do  trenutka kada smo dobili  
rezultate prvog upisnog  roka, kada su  nas naprosto iz  zadnje  procedure  isključili, ne samo  
verbalno, nego  to   dobili i  napismeno od  Savjetnika  u  Ministarstvu,  koji je zadužen za  
upise da će novonastalu  situaciju rješavati  direktno  na relaciji  škole - Ministarstva, dakle, 
bez  osnivača. Stoga  smatram da je prijedlog vijećnice  Šćira Knapić itekako dobrodošao.  
  
     PREDSJEDNIK, naglašava  da je  vrijeme za  postavljanje  vijećničkih  pitanja već 
dobro isteklo, ali da je čekao da se odrade odgovori  na postavljena pitanje.  
  Za slijedeću sjednicu ostaju prvi  na redu  za  postavljanje vijećničkih pitanja oni  
vijećnici  koji  nisu  stigli  postaviti  pitanje, a to su: Josip Anton Rupnik, Eleonora Kotiga  Vas, 
Danijel  Mohorović, Ivica  Butorac i  Mirjana Galo.  
 
 AD – 3 Druge izmjene i dopune Proračuna Istarske županije za 2015. 
                       godinu 
 
 Uvodno  obrazloženje za ovu  točku  dnevnog reda je  dala  SLAVICA  BENČIĆ – 
KIRAC, pročelnica Upravnog odjela za  financije i proračun IŽ. 

 
Druge izmjene i dopune Proračuna Istarske županije za 2015. godinu slične su  kao i  

lani. 
 Druge izmjene i dopune Proračuna Istarske županije za 2015. godinu ili takozvana 

preraspodjela sredstava jest ukupna masa sredstava u  Proračunu  se ne mijenja, ona ostaje  
405.000.000,00 kuna, ali smo isto primorani izraditi na način da bismo mogli do kraja  
proračunske godine, sada u ovom  periodu ljeta, izraditi  sve pripremne  radnje kako  bi se 
minimalna  bilančna prava u segmentu ulaganja u osnovno i  srednje  školstvo  Istarske  
županije i  zdravstvene ustanove mogla potrošiti  do  kraja  prosinca ove  godine. Iznos je 
405.000.000,00 kuna kao što je i  bio. 

 Preraspodjela  je  napravljena  samo u  segmentu Upravnog  odjela za  zdravstvo i  
socijalnu  skrb i  Upravnog odjela za  obrazovanje, sport i  tehničku  kulture  i  to  samo  
između  strukture rashoda, znači, prihodovna strana Proračuna nije  uopće  dirana, a u  
strukturi  rashoda  došlo  je do  raspodjele u  segmentu  materijalnih  rashoda,  klase  3 za  
71.431.000,00 kuna, unutar kapitalnog ulaganja 413.000,00 kuna.  

Ovaj  materijal  vezan je i  na  današnju  točku  16. dnevnog  reda, odnosno  sada 17,  
kapitalna ulaganja u   školstvu,  usklađuju se i  pojavljuju   neka  nova ulaganja u  školstvo, a 
u  segmentu  preraspodjele ukupnih sredstava 3.129.000,00 kuna unutar zdravstva to  je  
452.000,00 kuna, u  obrazovanju, sportu  i tehničkoj  kulturi 2.677.000,00 kuna.  

Unutar zdravstva je  ova   Odluka  vezana i  na popisu prioriteta za  zdravstvene 
ustanove i ulaganja  i najznačajnija  sredstva  su, to  smo i  u  obrazloženju  i tablično 
prikazali, pojavljuju se unutar Zavoda za javno  zdravstvo, gdje se namjenjuju sredstva za  
nabavku  novog aparata koji  je neophodan za  rad Zavoda, a  smanjuju  se neka  sredstva 
koja  su  bila  namijenjena prijevoznim sredstvima i nekoj  drugoj  medicinskoj  laboratorijskoj  
opremi.  

Unutar strukture svih  rashoda, svih korisnika zdravstva i školstva, usklađena su 
minimalna bilančna prava sa već provedenim postupcima javne nabave ili izvedenim 
radovima  i naručenim sredstvima. 

Imamo i  malu izmjenu  kod  Centra za socijalnu skrb Pula u segmentu stabiliziranih  
funkcija u vrijednosti od 16.500,00 kuna. A unutar školstva izrađene su preraspodjele 
sredstava, unutar prvenstveno  kapitalnog i investicijskom održavanju, gdje se do kraja 
proračunske godine nastoje neki dijelovi investicije okončati ili se kao kod srednjih škola u 
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segmentu dviju  škola u  Bujama uvode  nove pretplate za dvije  nove  škole kako  bi  
sredstva bila do  kraja i zakonski prošla, ali samo još  jednom  naglašavam u segmentu  
decentraliziranih  sredstava.  

 
PREDSJEDNIK, zahvaljuje pročelnici  na uvodnom  obrazloženju i  otvara raspravu  

za  klubova  vijećnika, za  koju se javio  vijećnik  Damir  Kajin. 
 
DAMIR KAJIN, ID, kaže: kao što smo malo prije čuli  od  pročelnice u Drugim 

izmjenama i dopunama Proračuna za  2015.godinu usklađuju se bilančna prava  
decentraliziranim  funkcijama zdravstva, socijalne skrbi, u dijelu  kapitalnih  investicija, 
održavanju osnovnih i srednjih škola, u ukupnom iznosu  3.129.000.00 kuna. Preraspodjela  
u dijelu Upravnog odjela za zdravstvo, socijalnu skrb, kao što je  rekla  pročelnica 452.000,00 
kuna, a u  Upravnom odjelu  za obrazovanje, sport i tehničku kulturu 2.600.000,00 kuna. 

Spomenuti ću samo jedno  smanjenje sredstava za izvođenje  radova  na Osnovnoj  
školi Marčana u iznos od 659.230,00 kuna, odnosno planirano izvođenje  po osiguranju 
pretpostavki u  suradnji s Općinom Marčana, jer  razradom idejnog projekta utvrđeno  je da 
postoje dijelovi zgrade koji su namijenjeni Osnovnoj školi Marčana nije moguće  
rekonstruirati na primjeren način dok se tamo od strane Općine Marčana ne dogodi ili  izgradi 
dječji  vrtić na susjednoj  parceli. 

Istočna obala Istre,  mislim na  Općinu Marčanu, nažalost, stagnira, neću  reći  da je  
to zapušten kraj, ali  nekako imam  dojam  da je  taj  kraj Istočne obale  Istre prepušten sam 
sebi. Neusporediva je Istočna i Zapadna obala  Istre. Po  ljepoti obale, recimo,  nema mora 
do  Raškog  kanala , Rta Kamenjaka ili  Ližnjana, Marčanske obale, ali u  20  godina na te 
prostore  nije se slila niti  jedna  relevantna  investicija. Čak i ono što  smo tamo imali, kao 
što su na primjer hoteli u Dugoj uvali, ove godine su «zatvoreni». Obala  je  čak  namijenjena 
na neki način  devastaciji, kamenolomima i  tome  slično.  Reći ću  da  Istarska  županija nije  
imala politiku  jednakomjernog razvoja i da su  novci  išli  tamo  gdje  je  stranka na vlasti. 

Zašto spominjem Osnovnu školu Marčana? Zašto spominjem općenito osnovne  
škole ? Jer, ćemo  kasnije  raspravljati i o gašenju  pojedinih  odjeljenja  talijanskih kola u  
Bujama, Rovinju, Puli. I tu apsolutno dijelim sud sa gospodinom Furiom Radinom da nas 
obvezuju međunarodni ugovori, ratificirane konvencije. Mislim na državu  Hrvatsku, a samim 
time  valjda i  na Istarsku  županiju i  da bi  država trebala nešto poduzeti  da do tih  gašenja  
škola ne dođe. 

Međutim, gdje je problem? Opet ću  se zadržati  na tim školama. U  školskoj  godini  
2000/1 u  osnovnim školama bilo je oko 27.000 nastavnika. Danas ih jer  negdje 6.000 više. 
Tada, 2000/1 u  osnovnim školama je bilo 80.000  učenika  više  nego  danas. Na manje od  
10  učenika imamo   jednog  nastavnika. To  bi nas  svrstavalo u  red najbogatijih zemalja, 
jednog Luksenburga ili Norveške, čak Njemačka, Velika Britanija itd., imaju  jednog  učitelja 
na 15 učenika i njih  bismo ostavili  daleko iza  sebe da nismo  tako  nesređeni kao  što  
jesmo. U  srednjim školama jedan učitelj dolazi  na  sedmero  djece ili  polaznika. Mislim  da 
škole na  svaki mogući  način  treba sačuvati, općine da li  ćemo  sačuvati ili  ne, čak  mislim 
da nije prioritetno, ali  škole moramo  sačuvati. Zato  doista nemam razloga biti protiv ovih  
drugih izmjena i  dopuna Proračuna  Istarske županije za  2015. godinu, osim primijetiti da su  
županije te koje  rade novu  mrežu  škola, da više škole  bez  150  učenika  neće moći biti  
samostalne i o  tome treba voditi  računa da se taj  obrazovni  standard na tlu  Istarske  
županije ne smanjuje. 

Još jedanput kažem da podržavam točku dnevnog reda oko manjinskih škola. Rekoh, 
to  može izazvati  jedan ozbiljan problem, pa i  na  relaciji  između  Italije i  Republike  
Hrvatske i o  tome  svakako  treba progledati. 

 
Pošto  se više nitko nije javio za raspravu PREDSJEDNIK, zaključuje  raspravu i daje  

na glasanje Druge izmjene i dopune Proračuna  Istarske županije za  2015. godine, te nakon 
glasanja  utvrđuje  da je  Skupština  većinom glasova  «ZA», bez  glasova  «PROTIV» i  2 
«SUZDRŽANA»  glasa, donijela    
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   DRUGE IZMJENE I  DOPUNE 
  
                Proračuna  Istarske županije  za  2015. godinu 

 
AD – 4 Problematika ukidanja  razreda i programa u talijanskim 
             srednjim   školama u  Istri 

 
 PREDSJEDNIK, naglašava  da je  ovu  točku  uvrstio  u  dnevni  red na inicijativu  

vijećnika  Furia  Radina , pa  ga moli  kao   predlagatelja  da obrazloži prijedlog. 
 

FURIO RADIN, IDS, la problematica  che  ho  fato  entrare al'ordine del  giorno 
riguarda le nostre  scuole e consentitemi di usare la mia seconda  lingua in Croato per 
vedere di   che  cosa  si  trata  perche e'  una  cosa che  gli  Italiani  sano  benissimo e anche 
la  magior  parte di  Croati, ma io  voglio  spiegarla a quelli  che   forsse la conoscono  di  
meno.  

 Odluka ministra obrazovanja i  sporta, upotrijebiti  ću  riječi  koje su  se danas  često 
upotrjebljavane, Piranski  zaljev, šokirala je talijansku  javnost u  Istri i  ne samo  talijansku  
javnost u  Istri, pa ću objasniti zašto  to  nije  samo problem  talijanske  nacionalne zajednice. 

Odluka  se tiče ukidanja programa, odnosno usmjerenja, prevedeno  na jezik koji  
poznaje moja  generacija i mnogih  kasnijih  generacija,  razreda na talijanskom  jeziku u  
srednjim školama zbog  premalog broja  učenika.  

Naglašavam da postoji  nekoliko  dokumenata koji  bi  takvu  odluku  trebali   činiti 
nemogućom. Prvi  je  Ustavni  zakon o  nacionalnim manjinama. Drugi je  Ugovor između  
Hrvatske i Italije o  nacionalnim manjinama od  1996. godine. Treće je presuda Ustavnog  
suda Republike  Hrvatske od  1999. godine koja jasno  kaže da  određivanje  donje  granice  
broja  učenika u  školama nacionalnih  manjina može dovesti do ukidanja tih škola, jer  su  
nacionalne manjine  po definiciji male, pa  su i  njihove  škole male, njihovi  razredi  mali, a u  
nekim godinama mogu  biti izrazito  mali, a u drugim  godinama mogu  narasti, jer zakoni 
malih  brojki, svaki statističar i  svaki  koji je  položio ispit iz statistike, zna da je podložan 
velikim varijacijama i  velikom varjabilitetu.  To se odnosi  na sve  stvari koje imaju  veze  sa 
malim brojkama, pa i  za  razrede sa malim brojem učenika. Možda  će se netko od  vas 
sjetiti da to  nije  prvi pokušaj  da se tako  nešto uvede. Pokušaji  su bili   periodični i ciklični. 
Svi  se mi  sjećamo  90-tih  godina kada se vodila  oštra bitka  sa  ministricom Vokić, koja, 
međutim, na kraju u tome nije  ustrajala. To  treba reći, i  škole sa malim brojem učenika  su  
opstale. Također i  kasnije  su  vođene takve  bitke. Zadnja prošle  godine, kada su se  svi  
zastupnici nacionalnih  manjina  solidarizirali, održali  konferenciju  za  tisak, tek je  bio  
došao  ministar  Mornar, ticalo se  nečega što je  bilo distribuirano između ministra 
Jovanovića i  ministra  Mornara, kada se htjelo primijeniti  taj isti sistem na osnovne škole. 
Na taj  način bi  se  zapravo  ukidale osnovne  škole, prvi razredi mnogih  osnovnih škola. To 
ima  dalekosežne posljedice. Bitno je  to  shvatiti kada zatvarate jedno  usmjerenje. 
Zatvorena su u  Puli, nisu  dozvoljeni  upisi u  Puli i Bujama, a kažu mi  da je i  Rovinj  pod  
znakom upitnika, u  crvenom. To je rečeno sa ove  govornice  malo prije. Kada se 
usmjerenja, odnosno  razredi zatvaraju,  trebaju  mnoge  godine  da se  opet otvaraju. To  
dovodi  do situacije  da  oni koji su  htjeli upisati škole na talijanskom jeziku  upisuju  škole na 
hrvatskom jeziku, a budući  da su  to  male škole i  mali  razredi, općenito male škole, to  
dovodi  do  ukidanje  škole i  do  asimilacije. Toga je bilo u prošlosti i to je i  današnja  
situacija.        

 Zašto  to  nije  samo problem  Talijanske  nacionalne manjine ili u  drugim slučajevima 
i  drugih  nacionalnih  manjina.   

 Zato što  posljednji dokument koji je trebao  biti i prvi  dokument koji  sam  danas 
citirao  je  trebao  biti ili  je  morao biti Statut Istarske županije. Statut  Istarske  županije  ne 
kaže samo da se moraju štititi posebnosti Talijanske manjine, Talijanske nacionalne 
zajednice, talijanske  komponente, kako  gdje i kako  u  kojim fazama je  pisalo, nego Statut  
Istarske županije kaže vrlo  jasno da se mora štititi  posebnost  Istre, posebnost  istarskog  
čovjeka, posebnost, ako  dozvolite,  Istrijanstva. Istru  je  nemoguće definirati bez  barem te 
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dvije  kulture  i kultura drugih  nacionalnih  manjina . Te dvije tradicionalne kulture  su u  biti 
posebnost Istre, bez  kojih  se  Istra ne može odrediti i  bez  kojih Istra, što je  bitnost za  
mnoge od  nas ovdje, ne bi  bila  posebna. Istra nije  posebna ako  nema  te dvije  duše. 
Istra, dozvolite  mi  da kažem,  nije  samo  doma roda  Hrvatskog,  ona  je i  doma  
Talijanskog naroda i  svih  manjina i svih pripadnika   nacionalnih  manjina  koji  žive  u Istri. 
U  trenutku  ako i  kada,  kucam  drvo  na hrvatskom, tocco  ferro  na talijanskom,  bi  se 
dogodilo  da nema i  te druge  duše, Istra bi bila jedna  hrvatska  regija  kao i sve  druge  
regije. A ja  smatram da  je  Istarska  regija  posebna i  da gotovo  nitko u Istri  ne želi  da 
Istra bude kao  sve druge  hrvatske  regije  općenita. Tko ima nešto protiv  toga ili  drukčije 
mišljenje  neka  kaže,  ali  to je moje  mišljenje  koje  ovdje izlažem  vrlo odgovorno, ako  
nismo  posebni, onda se meni  Istra ne sviđa.  

Predložili smo   jednu  Deklaraciju. Mislim da je  već  podijeljena, pa ćete meni  dati  
jedan  primjerak  da je  pročitam.  
 

  Predlažem  da donesemo  jednu  Deklarciju.  
Niti za vrijeme Tita, niti za vrijeme Tuđmana, niti za vrijeme Račana, niti za  vrijeme 

Sanadera, niti  za  vrijeme  gospode Jadranke  Kosor, nisu ukinuti razredi  sa malim brojem 
učenika. Treba vidjeti slijed. Sada se dešava nešto tako i mi se tome moramo  oštro  
suprotstaviti zato  što  je  to od  vitalnog  značaja ili  kao  što je rekao  Franjo  Tuđman od  
vitalnog  značenja za opstanak  Talijanske  nacionalne zajednice u  Istri  i  za  opstanak 
Istarske  kulture. To je ono što ja mislim da zaslužuje, ne samo  Zaključak, nego  Deklaraciju. 
Imamo  je  napisanu  samo  na  hrvatskom jeziku, poslije ćemo  je prevesti  na talijanski   
jezik. Ja ću  vam pročitati  tekst  Deklaracije koji vam dajemo na usvajanje, a prije toga   na 
raspravu. 

  
 Polazeći od Ustavnog zakona o nacionalnim manjina, Zakonu o obrazovanju na 
jeziku i pismu nacionalnih manjina, Sporazumu o nacionalnim manjinama između Hrvatske i 
Italije od 1996. godine i Presude Ustavnog suda o problematici upisa u školama nacionalnih 
manjina iz 1999. godine,  
Podsjećajući da ti dokumenti i presude jamče pravo na obrazovanje pripadnika nacionalnih 
manjina na njihovom jeziku, pravo na razredna odjeljenja bez propisivanja donje granice 
broja polaznika, te garantiraju stečena prava nacionalnih manjinskih zajednica, 
Podcrtavajući važnost Statuta Istarske županije, koji jamči prava autohtone talijanske 
zajednice u Istri, uključujući obrazovanje na najvišoj razini na materinjem jeziku, kao 
pretpostavke skladnog razvoja dviju komponenti zavičajne istarske kulture, hrvatske i 
talijanske. 
Naglašavajući vitalno značenje obrazovanja na materinjem jeziku za opstanak ne samo 
talijanske nacionalne zajednice, već i za multikulturalnost u Istri i za specifičnost istarske 
kulture, 
 
Na temelju čl. 43. Statuta Istarske županije („Službene novine Istarske županije“, broj 10/09 i 
4/13), Skupština Istarske županije na sjednici održanoj dana 23. srpnja 2015. godine, donosi  

 
DEKLARACIJU 

o zaštiti programskih struktura talijanskih srednjih škola u Istri 
 

I. 
Oštro se suprotstavljamo ukidanju usmjerenja, odnosno razreda i programa u talijanskim 
srednjim školama u Istri i tražimo da Ministar znanosti, obrazovanja i športa povuče svoju 
odluku, odnosno da ne ukida programe u talijanskim srednjim školama u Istri. 
 

II. 
Ova Deklaracija stupa na snagu osmog dana od objave u „Službenim novinama Istarske 
županije“. 
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 To je ono što sam imao kao uvod, naglašavajući da je to bitno za  održavanje, ne 
samo  Talijanskih  škola, nego i za  održavanje  posebnosti  kulture na području  Istre.  
 
 PREDSJEDNIK, zahvaljuje Furiu Radini i kaže da  se i  na ovom  primjeru  vidi 
istarska  vrijednost, kada vijećnik Istarske županije Talijan  predlaže Deklaraciju o zaštiti  
talijanskih  srednjih škola na  hrvatskom jeziku.  Dozvoljavamo  da ima i po koja  greškica.   
 Otvara  raspravu  za  klubove  vijećnika, za  koju  su se  javili  vijećnici  : Marino  
Roce, Tedi  Chiavalon, Evelina  Biasiol  Brkljačić.  
 
 MARINO ROCE,  HDZ, traži  od  predsjednika  da poslije  dade  stanku  da se klubovi  
vijećnika  mogu  dogovoriti, možda i  međusobno, jer  jednim dijelom  može i  razumjeti, ali 
kad je  danas  stavljena  ova  točka  na dnevni  red, prije  je  čuo  pitanje nije  to problem 
samo  Talijanskih škola. Vidi se da se gase i  neke  druge  škole. Ovo je  općenito pitanje 
demografije u Istri. Imam četvoro djece, ja sam to riješio, ne znam kako  drugi  to  rješavaju. 
Mislim da je to  ključno pitanje.  

Slušao sam diskusiju vezano za Piranski zaljev što je Župan rekao da  treba da bude  
konkretno. Uz Prijedlog Deklaracije nam je  trebala  biti  dostavljena Odluka ministra. Znamo  
da  ste u  koaliciji s  tim ministrom i  da ga vi  podržavate, vi i  IDS. Ovdje  se poziva  na 
jednu  odluku koja  nama nije  dostavljena. Da li je stvarno  ta Odluka ili  neka  druga  
procedura ja  još uvijek  mogu samo  nagađati. Nedostaju neki  konkretni prijedlozi, koja  je  
to Odluka i   na osnovu  koje je  odluke  to doneseno Valjda Odluka postoji, ali  mi  je  nismo  
dobili.     

 
 TEDI CHIAVALON, IDS, kaže da bi se u ime Kluba  vijećnika  IDS-HNS-ZELENE 

SRANKE, zaista htio podržati hvalevrijednu  inicijativu  vijećnika Furia  Radina,  zastupnika u  
Saboru RH. Žao mu je da nema nekih  drugih  zastupnika koji bi  vjerojatno  mogli pripomoći  
da  se takve  deklaracije  donesu. Ima ih, ali kojih  trenutačno  ovdje  nema. Neki su i  vrlo  
bliski  sa ministrom i bilo bi  dobro da sjede ovdje  na ovoj  vrlo važnoj  točki  dnevnog  reda.  

Žalosti da moramo ponovno o tome razgovarati, da ponovno  otvaramo  neke  teme koje 
za  koje sam mislio  da  apsolutno  pripadaju  nekoj prošlosti, nečemu  što  smo  stavili  ad 
acta. Rekli  smo  da smo  otvorili  novu  stranicu prije puno  godina, sada opet se ta  stranica 
zatvara i  otvaraju se neke teme koje  zaista ne pripadaju  razdoblju u  kojem živimo  u  2015. 
godini. No, demokracija je to. Još uvijek  moramo preispitivati gdje  smo, što  smo . To je  
takvo  vrijeme.  

Mislim da je upravo zato kolega Furio Radin tražio na sjednici našeg Kuba vijećnika 
da se uvede ova  točka  dnevnog reda  kao izvanredna točka  dnevnog  reda u  proceduru  
23. sjednice  Skupštine  Istarske  županije, svjesni  da nemamo  dovoljno  materijala, svjesni  
da  sve što  imamo je informacija koja  je provjerena i  koja  se na terenu, nažalost, provodi. I  
svjesni  činjenice  da će slijedeća sjednice  Županijske  skupštine biti  tek  nakon što  se 
provede drugi  krug  upisa u  srednje  škole, ovo je  bio jedini  trenutak, jedini  način da sa 
ovako  krnjim informacijama, odnosno  sa  krnjim materijalima, sprovedenim informacijama, 
damo   naglasak  na ono  što je za  nas  važno, a to  je  sadržano u  nekoliko  rečenica 
predložene Deklaracije  Nismo  politizirali, nismo  optuživali , nismo širili  dezinformacije, 
nego  smo  samo  podcrtali ono  što je jasno. Podcrtali  smo ono  što je  potpisano, 
međunarodne ugovore, citirali  smo  ono  što  je Ustavni  sud  rekao. Po  meni  vrlo  važno i 
kolega Furio  Radin  je  to  nekoliko puta  naglasio  i ovdje u  našem Klubu  vijećnika,  
podcrtali  smo  naš  Statut, ono  zbog  čega smo  se puno  godina borili, što  nam na kraju  
sada predsjednik  Republike prošli i sadašnja  predsjednica  RH, odaju  počast, da  smo  se 
ustrajno  borili za  Statut  Istarske  županije,  koji  danas, ako ništa  drugo, doživljava aplauze 
od onih koji  su  bili  žustro protiv. I  temeljem našega Statuta i  temeljem onoga  što  mi  svi  
dobro znamo, toleranza, convivenza u  Istri znače, mislim da neće biti  problem  nikome od  
vas dignuti ruku za  ovu  Deklaraciju, ali  isto  tako  vjerujem da  će ova snažna poruka  koja  
će danas ići iz  ove  Skupštine doprijeti  do onih koji odlučuju. Mislim da sam slušao jednu  
radijsku  emisiju u  kojoj  je  nastupio kolega Furio Radin  i  koji  je poručio  i ovom  ministru i  
onim budućim ministrima  koji  dođu  na funkciju poslije njih  da se većina u  Hrvatskom 
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parlamentu neće moći  nikad  ostvariti  bez  da se ovi  osnovni  preduvjeti ostvare. A  osnovni  
preduvjeti su   da se poštuju  međunarodni ugovori, da se poštuju zakoni, da se poštuju 
odluke  Ustavnoga  suda, da  se poštuje  Istra, da  se poštuju  njezine posebnosti, koje  su  
vrlo  različite  od ostalih  krajeva  Hrvatske. Mi to priznajemo, ne bježimo  od  toga, dapače,  
naglašavamo  te razlike, jer  želimo  biti  drukčiji, vajk  smo  bili  drukčiji i  ne želimo  da nas 
se  utopi u  neku  hrvatsku  prosječnost. Nikad  to  nismo  bili, nikad tome  nismo pripadali. Mi 
pripadamo ovome što  smo, to je ono u  što  vjerujemo i to je ono  za ča  ako  treba  ćemo i  
poginuti. 
 

EVELINA BIASIOL  BRKLJAČIĆ, HSU, io  arivo propio  di una di  queste scuole a 
qui  e stato inposto, cio' a scoperto, sembra essere scoperto di  aver perduto una  classe o 
vero  un diritto. La  cosa travigliante  e che  fino  alle 11,59  di  lunedi  le   cose erano 
passabili, cioe' alle  preiscrizioni si  poteva  cedere e quindi era aperto. Alle passate  le l2,00, 
le classi  sono  sparite  semplicimente. Questo  e successo senza  nessuna informazione, 
senza  nessun  preaviso e senza  avere una comunicazione di ritorno  fino a  ieri, che vuol 
dire tutto il periodo  delle  iscrizioni. Noi  abbiamo  mandato  e-mail, telefonate, ecc.,  
nessuno  ci  a mai risposto  niente. Nessuna  comunicazione, era chiuso,  cera una  
comunicazione uniterale, soltanto  della  nostra parte, dalle nostre  instituzioni,  dalle 
instituzioni  della  Regione.  Questo  e la  situazione. Probabilmente anhe le  altre scuole 
hanno  avuto qusta comunicazione.  I  genitori  che  hanno  mandato fool le  richieste di  
iscrizione non hanno  ricevuto informazione, ma non  hanno  rivecuto risposta. Questo  e  
rabiliante. Non credo  che  dietro  questo  ci  sia la persona del  signor  ministro, perche  
sapiamo  che laparato  aministrativo e grande al  Ministero ed e  ben  aministrato  anche  
altre situazioni  piu', diciamo, non possiamo  dire inportante, perche  questo  e una  
situazione estrema, specialmente per i genitori  che hanno  ricihiesto  le iscrizione  dei  loro  
figli  a queste instituzioni.  Per tanto io  penso  che la ristrurazione dell'aparato  aministrativo 
e la  visione dei costi  di  questa marata amistrativa  deve andare in un'altra via, non nella 
sopressione delle scuole, peche  le scuole , io apartengo alle scuole  della  minoranza, ma 
anche  le scuole  della magioranza in  quelle enclave picole sono, se sopimiamo  le scuole, 
sopremiamo la stessa esistenza della popolazione in quei  luogi. Ed e una  cosa  ormai  
storica che  le  situazioni  di montagna, i  paesi di montagna, quando  hanno  visto chiudere 
le scuole hanno avuto una popolazione enorme, un esodo  enorme  della  loro  popolazione. 
Quindi  questo  bisogna  anche  pensare. 

Volevo  ancora  dire e questo  lo  diro'  in  Croato.  
Zgodno je napomenuti da razlog  ukidanja  razreda  ne može biti  broj  upisanih 

učenika, jer za  razred, konkretno u našoj  školi, u onom trenutku je bio  mali  broj  upisanih, 
ali nakon  toga  se broj povećao  na minimum na koji nam   je Ministarstvo  u  petak ukazao, 
u  petak  prije famoznog utorak  11, da nam je  dozvoljen upis ako se  postigne minimalni  
broj upisanih. Ministarstvo  dobiva  jednu uputu, ustvari  šalje  jednu informaciju  školi, a radi  
po  nekim drugim uputama, radi  po  nekom drugom  logičnom njihovom  sistemu. 
Ministarstvo  školstva  iza je  logike, a što mi  radimo  u  školi  ako  ne da učimo  djecu  
rezonirati  logično. Ministarstvo  bi  nam trebalo  najprije to dokazivati. Mislim da  se  logika 
upravo izgubila  u  Ministarstvu  školstva. Ozbiljna je  situacija  nedostatak povratka 
komunikacije s druge  strane, ne samo  prema institucijama, već i prema roditeljima koji su 
se  obratili i obećali tom Ministarstvu  da im dade  jedno  obrazloženje.  

Htjela sam vam se zahvaliti što će  Županija donijeti  predloženu  Deklaraciju,  nadam 
se da će  donijeti  predloženu  Deklaraciju,  jer kako  vidim   svi  klimaju  glavom, jer je  
stvarno u  pitanju  opstanak  cijelog  našeg društva u  Istri.          

 
 DAMIR  KAJIN, ID, naglašava da apsolutno nema nikakve  dileme da treba podržati  

predloženu  Deklaraciju o zaštiti programskih  struktura  talijanskih  srednjih škola u  Istri  i 
oštro  se teba suprotstaviti ukidanju usmjerenja, odnosno  razreda  i programa u  srednjim 
školama na  talijanskom  jeziku  u  Istri i  tražiti  da ministar  obrazovanja, znanosti i  sporta, 
povuče svoju  odluku, odnosno da ne ukine programe u talijanskim srednjim školama u  
Istarskoj  županiji. 



26 
 

 Podržat ću  gospodina Furia  Radina da Istra nije  samo doma roda hrvatskoga, kao  
što  kaže naša  svečana pjesma. Poznajemo povijest Istre, koja je  bila ta  bremenita, teška, 
jednom riječju  ne ponovila  se. Bila je  teška  između  dva rada, za  vrijeme  II  svjetskog  
rata, nakon  II  svjetskog  rata kada ove  prostore  napušta  preko 140.000 ljudi. I  mi imamo  
obvezu prema tim ljudima, prema karakteru ovog  prostora i prema toj  povijesnoj  istini.  
Rekoh  malo prije, ali stoji u uvodu  predložene Deklaracije  da je  sve manje više reguliran 
međunarodnim ugovorima, međunarodnim konvencijama, sporazumima između  eks 
Jugoslavije, koje prihvaća  Republika  Hrvatske i susjedna   Republika  Italija. Sve je  to  
manje  više sadržano  i  naglašeno , apostrofirano, Statutom Istarske  županije. 

 Sigurno je  da bez  talijanske  komponente Istra ne bi bila Istra, bez  svih  onih  drugih  
nacionalnosti Istra nije  Istra. I  nije  bitno  da li  se radi  o Srbima, da li  se radi  o  Albancima, 
da li  se radi  o  Slovencima, da li se radi o  Bošnjacima, Mađarima, Rusinima, svi  smo mi  
na neki  način Istrijani. Bez i jednog  od tih  građana Istra ne bi bila  ovo što  mi  doživljavamo  
svojim.    

 Najveća  poluga u  Vladi  Republike  Hrvatske je  ministar gospodin Darko Lorencin . 
Čudi  me, ako je  ta odluka  Vlade, a on  je  bio  na sjednici  te Vlade, da se  takvom  jednom 
ponašanju blagovremeno  nije  suprotstavio. Danas ili  sutra u  Istru  će doći pola ministara 
ove  Vlade da bi  gledali  završnicu ETP-i  turnir. Predsjednica je tu u  nedjelju, gospodin 
Jakovina, ministar Orsan, Miljanić, otvaraju u  Valturi investiciju  navodnjavanja tešku  
55.000.000,00 kuna. Ja sam i prije rekao da je bolje ostati bez  koje  općine nego  bez  bilo  
koje  škole. Bolje  ostati  bez  općine, nego  bez  bilo  kojeg odjeljenja. Ali, i  to  ću  reći, 
možemo  čak i ostati  bez  kojeg odjeljenja u  Hrvatskim školama, ali  ne smijemo  ostati bez i 
jednog odjeljenja u  nekoj  Talijanskoj  školi. Sredstva za  te namjene, ako ih  ne osigurava 
nadležno  Ministarstvo, treba osigurati ova  Županija i  gradovi  gdje  bi  ta odjeljenja  trebala  
biti  gašena, bilo  da je  riječ o  Puli, bilo  da je  riječ o  Bujama ili  Rovinju. Svi  mi  moramo  
reagirati i  svi  mi moramo poslati  jasnu  poruku nadležnom Ministarstvu. Još  jedanput ću  
reći  manjinska  odjeljenja ni  na koji  način ne ukidati, jer na taj način gasimo  specifikum  
Istri. 

 Prije sam iznio  podatak da  200e-te godine  u  Hrvatskoj je bilo  negdje oko  80.000 
djece više polaznika  osnovnih škola no što ih je danas. Tada smo imali  negdje 27.000 
učitelja u  osnovnim školama, danas ih imamo  negdje  oko 36.000 ili  34.000, nije  bitno,  
6000  uglavnom više. Na jedno odjeljenje u  Hrvatskim osnovnim školama dolazi  otprilike  ili 
pokriva 10.-tero učenika, u srednjim školama negdje oko  7  učenika. To  je ogroman 
problem za  proračun Republike  Hrvatske, to  je problem za  proračune naših županija, 
gradova. općina, ali  kad je  riječ o  manjinskim školama postojeći  standard moramo  
sačuvati   

 
 PREDSJEDNIK, utvrđuje da se više  u ime klubova vijećnika nije  javio za  raspravu, 

pa  zaključuje raspravu za  klubove  vijećnika  i  otvara  pojedinačnu  raspravu, za  koju  su 
se  javili : Danijel Mohorović, Ivica  Butorac, Osman Dželil, Slavica  Popović.  

 
 DANIJEL MOHOROVIĆ, podržava predloženu  Deklaraciju. Međutim, koliko je 

upućen u  sustav funkcioniranja upisa ne postoji  odluka  ministra, nego  taj  sustav je  toliko  
nemilosrdan da automatski, ono što  je  rekla pročelnica Upravnog odjela za  obrazovanje, 
spot i  tehničku  kulturu, zacrveni ukoliko  nije  propisani  broj  učenika  upisan.  Ne slaže se 
da tu  postoji  neka  urota zagrebačko, Mornarska  kontra Istre, Istrana ili  Istrijana.  
Jednostavno  misli da je  to  greška  sustava koja  se nije  smjela dozvoliti. Zato  predlaže da  
u  tekstu  Deklaracije  budu  specificirani  članci  koji  tretiraju tu materiju u Zakonu  o  
obrazovanju na jeziku i  pismu  nacionalnih manjina, članak  4, stavak 3, koji  specificiraju  tu 
problematiku. 

 Misli, konkretno  vezano za  Deklaraciju, što je  rekla pročelnice, nemilosrdan 
elektronski sustav je  trebao  malo pričekati sa jesenskim upisnim rokom da se ne dešavaju  
ovakve  stvari. Ako je  to  greška  sustava ona se isto  tako  nije  smjela  dozvoliti, jer su 
jasno  regulirana naša  prava na teritoriju  cijele Hrvatske, a i  na teritoriju dom hrvatskog, 
talijanskog, srpskog i  bošnjačkog itd.  



27 
 

 
 IVICA BUTORAC, HDZ, prije svega smatra da  nacionalne manjine moraju imati  sva 

prava koja  su  im  zagarantirana.  
Mislim da je svima jasno da mi ovdje  ne možemo  biti  niti želimo  biti odvjetnici  

ministra Mornara, odnosno Kukuriku koalicije. Njihovo ponašanje očito iz  dana u dan ide  ka  
većoj  nevjerodostojnosti, jer između ostalog, oni su i  u  svom planu, u  svojim predizbornim 
obećanjima dosta forsirali nacionalna pitanja i prava  nacionalnih  manjina. U  stvarnom 
životu vidimo da dolazi  do raskoraka između toga kako  oni  tu  politiku  u  stvarnosti  
provode. Međutim, ako  smo  prije za  Piran govorili  da se radi o ozbiljnim stvarima, 
smatramo   da i ova stvar je također ozbiljna stvar. Predlagač se ovdje  poziva na jake  
zakone, na Ustavni  zakon o  pravima nacionalnih  manjina, na međunarodne sporazume. 
Legislativa  koja  stoji iza  predložene Deklaracije, možemo  slobodno reći, je   na najvećem 
nivou. Stoga u  HDZ-eu  ne vidimo  zašto ne bismo mogli prije  nego što  stavim  Deklaraciju  
na glasanje, dobiti tu odluku, da vidimo  točno  što u  njoj  piše. Moram izraziti svoju  osobnu  
sumnju da bi uistinu  ministar donio  odluku  kojom  bi ukinuo kako to iz  Deklaracije  
proizlazi, programe za  talijansku  manjinu u  srednjim školama. Ne kažem da nije, ali   da li 
je  to  neka  tehnička  odluka gdje se govorilo o  broju  učenika, ja  ne znam, ne mogu  reći, 
međutim, baš  da se ide u  tom pravcu ne znam, čini mi  se malo  vjerojatnim, iako, ja  kažem 
sve je  moguće. Međutim, smatramo  radi  jedne ozbiljnosti da bismo  dobili  jednu korektnu  
odluku, sasvim korektnu, da bi  bilo korisno  svima nama da se ta Odluke dostavi. Ovdje  
smo  u dva, tri  navrata čuli  da nitko tu  Odluku  nema.  Malo mi je  neuobičajeno da baš  
nitko, pa i uključujući gospodina predlagača, koji  je Saborski  zastupnik, ne može doći  do  
jedne takve  odluke. Mislim da bi bilo korektno  da nam se tu  dostavi ta Odluka, da je  vidimo 
i da onda  na temelju te Odluke svi  skupa  ovdje usuglasimo  jedan precizniji i  točniji  tekst 
same Deklaracije, koja  bi se onda odnosila  na  sam  sadržaj za sve te  odluke. Mislim da  
prijedlog  Kluba zastupnika  HDZ-ea koji je  gospodin Marino Roce  rekao  o  stanci da 
predsjednici  klubova porazgovaraju, da se pokuša vidjeti  ta Odluka  o  čemu  je  riječ je  
dobra. Mislim da nema razloga da se ne odredi  jedna kratka  stanka da  poslušamo  
raščistiti  točno  što  u kojem pravcu ide s tim da nakon toga modificiramo ili  doradimo ovaj  
tekst Deklaracije, ukoliko to  bude potrebno i onda da stavimo  tu   Deklaraciju  na 
glasovanje. Mislim da  bi  to  bilo i   demokratski. To je  jedna konstruktivan prijedlog. Mislim 
da je to jedan prijedlog  koji ne ide  ni  ka politizaciji  cijeloga ovoga  pitanja,  niti  bilo  čemu, 
nego  jednostavno  riječ je  o  tome da se mi  očitujemo o  konkretnim stvarima koje se 
dešavaju.     

 
 OSMAN DŽELIL, BDSH, naglašava da iz bilo kojeg razloga naše Ministarstvo  

obrazovanja  zadnjih dvadesetak godina , ili bilo koji ministar, pokrene neku reformu, javlja 
se neka  opozicija i prijedlog, odnosno koncept, se vraća na  početno  stanje.  

 Ja sam završio srednju školu prije točno 38 godina. Neki dan sam zbog  nekog  posla 
gledao bilježnice  srednjoškolaca i vjerujte mi da sam sačuvao  svoje  bilježnice  mogao  sam 
sada iz  njih  učiti. Sve je  isto. Svi su  zadaci isti, koncept je  isti, ideje iste, uči se isto, a mi  
smo daleko otišli sa tehnologijom i sa svime. Govorim za stručna, inženjerska, odnosno 
srednjoškolska  zanimanja. 

 Ovo o čemu sada raspravljamo, zapravo  ne bismo  trebali  raspravljati, jer  jedan 
čovjek ima pravo kao deset  ljudi, jedan čovjek ima  pravo kao  100  ljudi. 

 Prava nacionalnih manjina su  kod  nas zakonski  regulirana. 
Uskoro nam dolaze azilanti, dvije  grupe  bi  trebale da dođu, kao  sve do  sada što  

smo primili azilanata. Moram vam reći da ova  dva, tri centra što  reklamiraju, a jedan od  njih 
se gradi, meni više liče na zatvor. U zatvoru vam je puno  bolje nego u tim azilantskim 
centrima. Predlažem da i  o tome razmišljamo. 

 Slažem se da bi  trebalo  sačekati  jesen za upis  učenika, ali  iako i  jedan učenik želi 
nešto  da izučava zašto mu  ne omogućiti, zašto  neki  razred mora  imati  6 ili  10  učenika. 
Jedan čovjek je  vrijedan kao  100  ludi.  

 Ne predviđa se alternativno rješenje. Naime, u Europi  je poznato  dopunsko 
obrazovanje za  nacionalne  manjine. Vi  možete prije  podne ići u  jednu  školu, u  našem 
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slučaju u  Hrvatskoj, poslijepodne ili dva zadnja  sata ili  dva, tri  puta  tjedno, i  za  to  
zanimanje  dobivati  na jeziku  nacionalne manjine dodano obrazovanje. Ako se  neki  razredi 
ukidaju  morala bi se  dati  alternativa da  se na dopunskom obrazovanju  taj  jedini učenik  
koji se želi obrazovati  da mogućnost  da  može ostvariti svoje  pravo.  

 
SLAVICA POPADIĆ, IDS, kaže da kao pripadnica Srpske  nacionalne manjine  osjeća 

potrebu  da kaže nešto o ovoj temi.  
Za razliku od predstavnika i vijećnika uvaženih iz HDZ-ea, ja ne sumnjam u 

informaciju  koja  je  iznjedrila  potrebu  donošenja  predložene  Deklaracije. Cijenim prijedlog  
uvaženog gospodina  vijećnika  Furia  Radina, koji  zasigurno ima informaciju, predstavnika 
Talijanske  zajednice u  našoj  županiji, koji  su imali  potrebu za  ovakvim prijedlogom. Ja bih  
to usporedila  sa ljetnim požarima. Požar se gasi  kada  bukne, tek  kad počne, a ne kada se 
razbukne. 

 Drugo, mislim da je  bitno, ne samo što se  tiče prava nacionalnih  manjina, ne samo  
na području  naše Županije, nego  da se i u  drugim  županijama  može dogodi isti problem. 
Ovdje  se radi o  talijanskoj  nacionalnoj  manjini, čija  su  prava jasno  utvrđena svim 
zakonskim propisima, počevši od  međunarodnih  ugovor, Ustava,  Ustavnog  zakona o  
nacionalnim manjinama. Radi  se o  Talijanskoj, a na drugim  područjima  radi se o  drugim 
nacionalnim manjinama,  

 Meni  je drago  da se jedanput složim sa diskusijom kolege Kajina, jer se rijetko  sa 
njegovom diskusijom  slažem i  ja mislim da ćemo  mi  jednoglasno podržati  predloženu  
Deklaraciju.  

 Htjela bih spomenuti jednog  mojeg uvaženog  kolegu, kojega  možda znaju  saborski 
zastupnici, iz  Ministarstva uprave, Sulejmana Tabakovića, koji je napisao  jednu  knjigu, ne 
zove se  Pravo u  glavu, nego  Pravom u  glavu.  

 Deklaracija  se poziva  na stečena prava. Nitko nema pravo, ako  u  jednom pravnom 
sustavu  dosegne određeni  nivo prava, ljudska  prava općenito, u  ovom slučaju, prava 
nacionalnih  manjina, koja  su vrlo  krhka  prava,  da ih  odlukama, propisima, provedbom, 
može ukidati.  Po  meni  je  nebitno  da li  je to  odluka ili je  to provedba, kao što je kolega 
vijećnik rekao  greška nekakvog  sustava pa  se zacrveni odmah. Nitko  nema pravo  da  
provedbama ili odlukama mijenja, umanjuje  ta stečena prava. Kamo  bismo  došli ako  bi  to  
bilo  tako !? Možda je  to  moguće u  nerazvijenim sustavima  gdje se  dosegne nivo nekog  
prava, pa  je revolucija, desi  se svašta, smijene, pučevi,  vojni udari,  pa  se ta prava totalno  
poruše ili  počne iz  početka.     

 U ovom  slučaju se radi o stvarno  stečenim pravima. Ne mogu se  isti  parametri 
primijeniti  u odnosu  na   većinske, u konkretnom slučaju, škole po pitanju  strukture i  
programa u odnosu  na manjine. Ne smijemo  zaboraviti da manjine imaju pravo  na 
takozvanu pozitivnu  diskriminaciju,  koja  im je  zagarantirana svim ovime  što smo  rekli.  

 U  nekim drugim  slučajevima poslušala bih  kolege iz  HDZ-ea koji kažu  da nije 
sveobuhvatan materijal, to smo uvidjeli, imati sveobuhvatnu  informaciju,  ali  moramo što 
prije  reagirati, jer je ona  očito  rezultat  izvršenih  upisa, poteza,  informacija,  koje  su  
dobile sve talijanske  škole i Talijanska  zajednica.  

 Nadam se da će Deklaracija  biti  jednoglasno  podržana. 
    U  svakom slučaju podržavam predloženu  Deklaraciju.  
 

 MARINO ROCE, HDZ, ispravak krivog  navoda.  
 Rekla  je kolega vijećnica  da se požar gasi  kada počne. Za požar to je  doslovce  
tako. Međutim, danas imamo  malo  veći požar, a to je  Piranski zaljev, pa  je naš  Župan 
jasno rekao, iako su izašli  transkripti, da čujemo  što  je prava istina.    
 Iz Deklaracije  se  može iščitati da tražimo  da ministar poništi  svoju  odluku o ukidaju  
programa  za  talijansku  srednju školu. Ne vjerujem da je  ministar donio taku odluku. On je  
možda donio  odluku iz  koje je proizišao ovaj problem, ali  da je decidirano  rekao da se 
ukidaju  talijanski  programi nije. Iz Deklaracije iščitavam da ministar mora  povući svoju 
odluku. On može, vjerojatno, ispraviti  odluku, možda je  može i  povući, ali  mi  ne znamo da 
li je  uopće tavu odluku  donio.  
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 PREDSJEDNIK; naglašava da po proceduri treba čuti  mišljenje Župana, pa misli  da 
bi bilo  dobro da se čuje mišljenje Župana, pa mu  daje  riječ. 
 
 ŽUPAN,  naglašava, ako  može pomoći  prije nego što  kaže svoje  mišljenje, ukoliko  
je kamen smutnje odluka ministra, jasno  je da je onorevole Furio Radin, odnosno naš  
vijećnik  Furio Radin, u   dobroj  vjeri napisao  Deklaraciju, povuče svoju odluku. Iz tehničkog 
obrazloženja pročelnice  Upravnog odjela za  obrazovanje, sport i  tehničku  kulturu, nismo  
shvatili  da se za  svaku  pojedinu školu  odluke  ne donose, već kada je ona u crvenome 
program se gasi. U školstvu  je tako. Ukoliko su    kamen smutnje ove  tri  riječi,  smisao 
itekako ostaje isti i ove  tri tehničke  riječi  nisu u Deklaraciji, pa  ne vidim razloga  da, ukoliko 
je to tako tehnički ispravno, - ako  ne  mislim isto, ispravite  me -  ne vidim razloga da i 
kolege iz  HDZ-ea ne bi  Deklaraciju  podržale.  
 Moje  razmišljanje kao  Župana je  vrlo  jasno i  nedvosmisleno. Smatram i tvrdim da 
rješavanje manjinske problematike u  cijelom svijetu, pa  tako i kod  nas, traži vrlo veliku  
pažnju. To se ne rješava sa crvenim nekakvim područjima na kompjuterima. To se ne 
rješava sa sjekirom, nego  se rješava sa puno  pažnje, ne gledajući  gole  brojke. Mi u  Istri 
život  sa pripadnicima nacionalnih zajednica gradimo  svih ovih  godina sa puno  ljubavi, sa 
puno  pažnje i  jasno  je da  ne želimo mrvicu  toga  da se razruši što godinama gradimo, tim 
više jer mi u  Istri  prednjačimo, mogu  to  slobodno  reći,   i drago mi  je u  hrvatskim 
okvirima vezano za  našu  convivenzu, za  našu  multikulturalnost, multietničnost, rodnu, 
vjersku  ravnopravnost itd. 
 Vjerujem da smo danas ovdje zreli, ali  i  na razini  Ministarstva, ne smanjivati  naša  
postojeća prava, već omogućiti  ljudima  ostvarivanje  novih  prava, tražiti modele za  razvoj  
njihovog  obrazovanja, kreativnosti u svim sferama  života. Iz  tog  razloga se želim  posebno 
zahvaliti  svima  koji su učinili  velike napore  da pokušamo i prije  ove  Skupštine ovu  
nepravdu  ispraviti. Prvenstveno  mislim  na svoje  zamjenice. Viviana Cetina  grazie. Mislim 
na gospodina Furia Radina, mislim i  na predsjednika  Vijeća autohtone talijanske  manjine u  
Istarskoj županiji, gospodina  Pelizzera. Posebno na gospodina Furia  Radina, koji  me je  
odmah  angažirao i  aktivirao kada su svi ovi  razgovori započeli, a vas molim  da, ako  vam 
jesu  prihvatljive  ove  super tehničke ispravke, jednoglasno  donesemo   predloženu  
Deklaraciju i opet  pokažemo  svoje  zajedništvo.  
 PREDSJEDNIK, daje riječ pročelnici Upravnog  odjela  za  obrazovanje, sport i 
tehničku  kulturu, da dade obrazloženje  da se jasno  vidi o  čemu  se radi.  
 
 PATRICIA SMOLJAN, naglašava da je u današnjem izlaganju  već rekla da su  upisi 
u  škole ove godine elektronski. 
 Vezano  za  upise u škole  Ministarstvo je donijelo Pravilnik o  elementima i  kriterijima 
za  izbor  kandidata za  upis u prve razrede srednje škole  sa datumom  29.04.2015. godine i  
donijelo  Odluku o  kojoj mi danas često  govorimo. Odluka  je datirana sa 8. svibnja  2015. 
godine, a zove  se Odluka  o upisu  učenika  u prvi  razred  srednje škole i školsku godinu  
2015/6. 
 Upravo  na tu odluku se referirao  ministar vezano za problematiku  talijanskih škola, 
odnosno odgovor ravnateljicama  koje su izložile problematiku  malog  broja  učenika i 
mogućnost  upisa  razreda.  

Sada  ne bih bam čitala  cijeli  dopis, ali  konkretno  iz  odgovora koji je upućen 
talijanskoj školi u  Bujama «Leonardo  da Vinci»  kaže se : 
 Točka 18. stavak 9 citirane Odluke propisuje  da ministar može prije objave  konačne 
ljestvice  poretka u oba  upisna roka, - o  tome sam danas   govorila o jesenskom roku,  
elektronskom  sustavu, - promijeniti  strukturu, broj  razrednih odjela, broj  učenika  u  
razrednom odjelu, ovisno o broju učenika prijavljenih u  pojedini  razredni odjel  obrazovnog 
programa. Iz  Odluke  proizlazi  da je odluka  na samom ministru. 
 Imamo  ozbiljnu problematiku  u talijanskim  školama, ali  mislim da bi  sastavni  dio 
ovog  dokumenta  trebale  biti i  sve hrvatske  škole, koje  također imaju u  nekim gradovima, 
kao što sam u uvodnom izlaganju  izdvojila, probleme. 
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 FURIO RADIN, predlagatelj  Deklaracije, naglašava da se ne radi o   demografskom  
pitanju, nego  političkom pitanju. Demografsko pitanje što se te  problematike tiče, riješilo se 
između  1947. i  1950. godine, kao što je riješeno demografski  pitanje za Nijemce tih  godina 
i još  ranije u  Slavoniji, nestali su iz popisa  stanovništva, u ovom slučaju  za  Srbe između  
1991. i 1992. godine. Milijun  deparasidosa. To je političko  pitanje. Demografski, međutim, 
stoji, gospodine Roce , kao  da ste slušali  mene i  gospođu Smoljan, razgovarali  smo  o 
tome da bi  trebalo, i  tu ste potpuno u  pravu,  početi razgovarati o  tome  kako da se, - 
naravno, mora  postojati decentralizacija nekakvih  sredstava -  uvažavaju  sve posebnosti  
koje ima  Istra. Zašto  jedan Buzet, ako  Istra ima snage, ne bi  mogao zadržati  svoja 
usmjerenja od  10, 5 učenika. Zašto se moramo utapati u  nekakav  prosjek. Naravno, uz  
obvezu  supsidijarnosti, pomagati ostalim  dijelovima  Hrvatske. To  se zove  decentralizacija. 
Zato smo  za decentralizaciju  kako bismo uvažavali  sve posebnosti ove regije. Ja sam 
istaknuo  taj problem, jer vodi  direktno ka ukidanju ovih usmjerenja. Mali  su  razredi. Negdje  
su  minimalni, ali ukidanje  minimalnog  razreda za  slijedećih pet, šest, osam godina, deset 
godina, njega nema. Nije to   samo za ovu  godinu. To postaje  političko pitanje sa  velikim P, 
sa malim p, kako  god  hoćete. Za nas je to veliko  pitanje, za  nas je  kao  gubitak  teritorija, 
što  ste rekli  prije, što govorite o tim stvarima kada sada  gubimo  teritoriji. Gubitak teritorija, 
gubitak ljudi, resursa, je gubitak. Gubitak  je  gubitak. Kad je otišlo između  250 - 300.000  
ljudi iz Istre poslije  II  svjetskog  rata, mi  smo izgubili, Hrvati  su izgubili, Talijani  su  izgubili, 
Istrijani su  izgubili, Riječani su  izgubili. Zašto? Zato što su otišli resursi, otišli  su  ljudi  koji 
su ovdje bili stoljećima. To je ista stvar  kao gubitak teritorija..  

Zahvaljujem se gospodinu  Damiru  Kajinu što  je danas tako  govorio. Ima pravo u  
prvom dijelu svog  govora. 

Što da kažem o  predloženoj  Deklaraciji ?  
Talijanska  unija  je  prva  reagirala i  dobila je  odgovor od  Ministarstva da  je to tako  

kao što je rekla gospođa pročelnica. Imamo odgovor  napismeno . Dobili smo odgovor  da je  
to  tako. Onda sam ja  intervenirao u  Saboru  pred 8  dana, prekidao  sjednicu,  kao što su je  
prekidali  i  drugi. Govorio sam o tome i sve  novine su  pisale o tome. Nije došao  nikakav  
demanti.  Rekla  vam je pročelnica  što  je  sve rečeno. Valjda ćete nam vjerovati. Zašto  bih 
to rekao ako  nije  tako, ispao  bih  budala. 

 I  nije da ćemo  sada mi  vidjeti  da li nas je  ministar, kao što je, izgleda da je, jer on 
ima pravo, pa  je, pa  ne možemo optužiti kompjuter  da nas je ukinuo, što  da ih optužujemo  
da  nisu adaptirali  softver  za manjine. Na kraju  mi  ćemo  danas, sutra, doživjeti da na  će 
na sudu softver odlučiti o  tome  da li si ili  nisi  lopov  bez  uvažavanja  bilo kojih okolnosti. 
To je isto i ovdje. Softver ne  može  riješiti iznimke, niti riješiti   samo  pravila. 

 Molim vas da podržite  predloženu  Deklaracija. Siguran sam da će imati  nekakav  
utjecaj, moralni sigurno, a možda i  pravni.       
 
     PREDSJEDNIK, smatra da je  dobiveno  dovoljno informacija i pojašnjenja. Radi  se 
o  Deklaraciji, koja je uvijek  političko opredjeljenje jednog  tijela. Ne mora biti ni  100  posto  
tehnički  precizna. Naše je  opredjeljenje da smo protiv  ukidanja razrednih programi. To je 
poruka i  da iza  toga  stoji  najviše predstavničko  tijelo Istre, Istarske županije. 

 U  svojstvu predsjednika, neovisno o  nekim različitim detaljima, pozivam da glasamo 
za  predloženu  Deklaraciju, da budemo  jedinstveni, da pokažemo  da  mislimo i da  nećemo  
dozvoliti  da se naruše  bilo  kakve istarske  vrijednosti, dostignuta stečena prava, koja  imaju  
naši  građani., bez  obzira  koje su  nacije, vjere  ili ne znam čega.  

U tom smislu  daje predloženu Deklaraciju  na glasanje, te nakon glasanja utvrđuje  
da je  Skupština  sa 34 glasova  «ZA»,  bez glasova  «PROTIV» i  3 «SUZDRĆANA»  glasa, 
donijela slijedeću Deklaraciju.    

 
 Polazeći od Ustavnog zakona o nacionalnim manjina, Zakonu o obrazovanju na 
jeziku i pismu nacionalnih manjina, Sporazumu o nacionalnim manjinama između Hrvatske i 
Italije od 1996. godine i Presude Ustavnog suda o problematici upisa u školama nacionalnih 
manjina iz 1999. godine,  
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Podsjećajući da ti dokumenti i presude jamče pravo na obrazovanje pripadnika nacionalnih 
manjina na njihovom jeziku, pravo na razredna odjeljenja bez propisivanja donje granice 
broja polaznika, te garantiraju stečena prava nacionalnih manjinskih zajednica, 
Podcrtavajući važnost Statuta Istarske županije, koji jamči prava autohtone talijanske 
zajednice u Istri, uključujući obrazovanje na najvišoj razini na materinjem jeziku, kao 
pretpostavke skladnog razvoja dviju komponenti zavičajne istarske kulture, hrvatske i 
talijanske. 
Naglašavajući vitalno značenje obrazovanja na materinjem jeziku za opstanak ne samo 
talijanske nacionalne zajednice, već i za multikulturalnost u Istri i za specifičnost istarske 
kulture, 
 
Na temelju čl. 43. Statuta Istarske županije („Službene novine Istarske županije“, broj 10/09 i 
4/13), Skupština Istarske županije na sjednici održanoj dana 23. srpnja 2015. godine, donosi  

 
 

DEKLARACIJU 
o zaštiti programskih struktura talijanskih srednjih škola u Istri 

 
I. 

Oštro se suprotstavljamo ukidanju usmjerenja, odnosno razreda i programa u talijanskim 
srednjim školama u Istri i tražimo da Ministar znanosti, obrazovanja i športa povuče svoju 
odluku, odnosno da ne ukida programe u talijanskim srednjim školama u Istri. 
 

II. 
Ova Deklaracija stupa na snagu osmog dana od objave u „Službenim novinama Istarske 
županije“. 
 
 Vjerujem da  ćemo  ovim činom doprinijeti  da se situacija  razriješi i  da naši  građani, 
naša  djeca, ostvare svoje želje i  svoja  prava.  
 

 AD – 5 Prijedlog Zaključka o prihvaćanju prijedloga Vanjskog plana 
                 zaštite i spašavanja od velikih nesreća koje uključuju opasne 
                 tvari  za pogon tvrtke Holcim (Hrvatska) d.o.o. Koromačno, 
                 Općina  Raša 
 

 Uvodno obrazloženje za ovu točku  dnevnog  reda u ime predlagatelja je  dao  JOSIP  
ZIDARIĆ, pročelnik  Upravnog odjela za održivi  razvoj  IŽ, koji  naglašava  da je pred 
vijećnicima   jedan dokument koji je  Istarska  županija prvi put  napravila, a rađen je 
temeljem odluke ravnatelja  Državne uprave za zaštitu i  spašavanja, koja je  donesena 
temeljem  odluke  Zakona o zaštiti i  spašavanja i zaštiti okoliša. Otprilike još prije dvije  
godine ravnatelj je  donio  još jednu odluku, sličnu ovoj, da ta tvrtka, odnosno  za  tu tvrtku  
se mora  raditi  vanjski plan zaštite i  spašavanja,  To je bila tvrtka  Plinara Pula, jer u  
dvorištu ili u kompleksu  Plinare postoji  7  velikih  rezervoara iz  kojih  se proizvodio gradski 
plin. Kako  Plinara od prije  mjesec dana ne proizvodi  više gradski plin, već je tada  bila  
počela  konzervirati  rezervoar, taj vanjski plan se nikada nije  izradio  i  na neki  način smo 
prvi puta ovu proceduru   ovakvoga plana  proveli u  proteklih  pet, šest mjesec. 
 Plan je po  meni  kvalitetno  napravljen, ima  sve elemente koje metodologija, 
odnosno  Pravilnik  o  metodologiji izrade plana sadržava. Provedena je  javna rasprava, kao 
što se to  radi i za  planove  prostornog  uređenja. To je sve bilo organizirano u  
Koromačnom zajedno  sa Općinom Raša, svim sudionicima od  izrade plana do  tvrtke 
Holcim.  

Plan sadržava desetak lokacija  koje se nalaze   u  samoj  tvornici koje  bi  eventualno 
mogle biti uzrok eksplozije, požara ili  nekih  drugih  akcidenata. Svi scenariji su  opisani u  
Vanjskom planu. Donesen je  Zaključak. Na kraju  vidite da polovica  ovoga plana  sadrži  
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razne obrasce kako se  taj plan eventualno  mora poslije toga  početi provoditi, tko  se 
obavještava, tko  reagira itd.  

Prema Zaključku iz  samoga  plana  vidi  se da naša tvrtka Holcim je   jako dobro  
organizirana. U  planu  vidite  da je samo  1  požar bio u  proteklih  pet, šest godine, da su  
sve to oni  sami  sanirali i  mislimo  da plan nikada neće biti  aktiviran, odnosno  da se neće 
po  njemu  morati  postupati, jer i  do sada su oni  to vrlo dobro  odrađivali, a  kao što znate 
proizvodnja  u  Holcimu  nije  100 %, a to znači  da svi ovi   rezervoari  mazuta, ulja i svega 
ostaloga, nisu puni i  samim tim se  i opasnost  smanjila i to jako.  

 
 Pošto se nitko  nije javio za  raspravu PREDSJEDNIK, zaključuje  raspravu i daje  na 

glasanje  Prijedlog Zaključka o prihvaćanju prijedloga Vanjskog plana zaštite i spašavanja od 
velikih nesreća koje uključuju opasne tvari za pogon tvrtke Holcim (Hrvatska) d.o.o. 
Koromačno, Općina Raša, te nakon glasanja  utvrđuje da je  Skupština jednoglasno   
donijela 

 
   Z A K L J U Č A K  
 

o prihvaćanju prijedloga Vanjskog plana zaštite i spašavanja od velikih nesreća koje 
uključuju opasne tvari za pogon tvrtke Holcim (Hrvatska) d.o.o. Koromačno, Općina   
Raša 
 

AD – 6 Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Procjene ugroženosti 
             stanovništva, materijalnih i kulturnih dobara i okoliša od 
             prirodnih i tehničko tehnoloških katastrofa i velikih nesreća 
             Istarske županije, 

 
 AD – 7 Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Plana zaštite i spašavanja 
                  Istarske županije 

 
 AD – 8  Prijedlog  Zaključka o prihvaćanju Plana civilne zaštite 
               Istarske županije 
 
 PREDSJEDNIK, predlaže da se za točke 6., 7. i 8. da zajedničko uvodno 

obrazloženje, jer su točke povezene i poziva gopodina DENISA STIPANOVA, voditelja  
Službe za  zaštitu i spašavanje IZ  županije da dade uvodno orazloženje.  

 
 DENIS STIPANOV, kaže: prije mog uvodnog  dijela  što se tiče procjene ovih  

dokumenata koji  su u današnjem stanju, ja bih vas samo  htio izvijestiti o novom Zakonu o  
sustavu civilne zaštite, koji je prije desetak  dana prihvaćen u  Saboru  RH.   

 Termin  zaštite i  spašavanja  i  Zakon o zaštiti i  spašavanju  idu u povijest. Ima 
mnogo  razloga  zašto se  išlo  na novi  Zakon. Županije, gradovi i općine dobivaju, pored 
poslova  koje smo  do  sada obavljali,  još  jedno  50  % poslova. Kako će ići financijska 
sredstva vidjet ćemo.  

Kada Zakon izađe u  Narodnim novinama ćemo  vas detaljnije izvijestiti ako  bude  
bilo  potrebe. 
 Što se tiče dokumenata koje imate pred sobom, radi se o   usklađivanju  procjene i  
plana zaštite i spašavanja i  plana  civilne zaštite. To  su bitni  dokumenti za  sustav zaštite i  
spašavanja i usklađeni su  sa  važećim Pravilnikom  iz  2014. godine. Izrađena procjene je  
dobila  suglasnost Područnog  ureda Pazin. Materijal je  otišao u  Zagreb u  Državnu upravu, 
gdje je ravnatelj  Državne uprave izdao  suglasnost na ovu procjenu.  
 Nakon usklađivanja procjene je  trebalo uskladiti i  planove koji su također doživjeli  
proces usklađivanja. Međutim, suštinski plan je ostao isti i on nam govori o  sustavu 
aktiviranja operativnih snaga. Znamo  da je  Župan donio  novu  Odluku o operativnim 
snagama, gdje se išlo isključivo  na vlastite  snage Županije, gradova, odnosno  općina.     
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 PREDSJEDNIK, otvara  raspravu za klubove  vijećnika. Nitko se ne javlja  za  
raspravu, pa otvara pojedinačnu  raspravu za  koju se javlja  vijećnik  Josip  Anton Rupnik. 
 Rasprava je objedinjena za sve  tri  točke  dnevnog reda.  
 
 JOSIP ANTON RUPNIK, ZELENI, kaže da ima primjedbu  koju  je  dao  na sjednici  
nadležnog  odbora  U  svim tim procjenama faktički nema zaštite od štetnosti  zraka. 
Interesira me zašto  se to  područje izbjegava da o  njemu  raspravlja i  donese  odluke. Htio  
bih  samo  podsjetiti a smo u ovoj dvorani prije 18. godina donijeli Zaključak da je jedan od 
faktora razvoja  gospodarstva  Istre Quadro turizam. Mislio  sam na eko  poljoprivredu, eko-
turizam. da niz  eko proizvođača plasira  robu  na tržištu u  svijetu po  svim standardima 
Europske unije i standardima Svjetske organizacije. Svaki  građanin  svijeta ima pravo  tu  
hranu  kontrolirati i ako ustanovi  da nisu  poštivani propisi i  standardi to donosi ogromnu  
štetu i  kaznu koja slijedi. 

 Kako  da  spriječimo  da se hrana koju  proizvedemo  na našim poljima ne truje 
zrako, jer to  ne pratimo. Postavlja  se pitanje:  tko će  snositi    odgovornost  za takvu štetu. 
Sugerirao bih da se u materijalima  koji se pripremaju, kada bude  Zakona došao  na vidjelo, 
predvidi  strogo  praćenje  zagađivanje zraka na našem području, pogotovo  na području  
Istre.  
 
 JOSIP ZIDARIĆ, pročelnik  Upravnog odjela  za  održivi  razvoj  Istarske županije, 
naglašava da se na stranici  94. materijala govori  o ispuštanju  stakleničkih  plinova, tako  da 
jedan dio koji  je autor  ovoga  teksta smatrao  da treba obraditi  je  obradio. Gospodin Denis  
Stipanov  je  rekao  da je procjena prošla  i kroz  Državnu  upravu za zaštitu i spašavanja u  
Pazinu i u  Zagrebu i  dobila pozitivno  mišljenje. Taj dio je obrađen za  onaj  dio koji je 
trebalo obraditi.  
 Što se tiče zraka i  kvalitete zraka,  znate da   imamo  godišnji  izvještaj o kvaliteti 
zraka, da sve izvještaje možete pogledati na našim web stranicama, da naš Zavod za zaštitu  
zdravlja prati  8  automatskih  postaja,  plus stacionarne stanice. Ove  godine smo uveli  
jednu  stanicu za  pelud, koja  je instalirana na Zavodu, tako da  u  pogledu  svih  tih utjecaja  
zraka na okoliš imamo sve podatke unazad petnaestak godina. Naravno, ako  se to dogodi  
kod  požara ili  kod  drugih akcidenata, da  ima određeni  utjecaj na zrak, ali je to  
kratkotrajno dok akcident  traje, tako  da smatramo  da ono što je  trebalo  obraditi  da je   
obrađeno. Za ono  drugo imamo informacije i  podatke. Ukoliko  se dogodi nekakav veliki  
požar, kao  što  je sada  dolje u  Dalmaciji, evakuira se ljude za  neko  vrijeme, jer je  on  
opasan za  zdravlje, ali  poslije toga  se opet  stabilizira  cijela situacija. 
 

PREDSJEDNIK, zaključuje  raspravu i zahvaljuje  pročelniku  Josipu  Zidariću  na 
odgovoru i daje pojedinačno na glasanje, te nakon glasanja utvrđuje da je  Skupština  
jednoglasno  donijela pod  

AD – 6 
Z A K L J U Č A K 

o prihvaćanju Procjene ugroženosti stanovništva, materijalnih i kulturnih dobara i 
okoliša od prirodnih i tehničko tehnoloških katastrofa i velikih nesreća Istarske 
županije, 
 
 
 
 AD – 7  

Z A K L J U Č A K 
 
o prihvaćanju Plana zaštite i spašavanja Istarske županije 
 AD – 8   

Z A K L J U Č A K 
 
o prihvaćanju Plana civilne zaštite Istarske županije 
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AD – 9 Prijedlog  mreže  dječjih vrtića na području  Istarske županije 
 
Uvodno obrazloženje za  ovu  točku  dnevnog  reda je dala PATRICIA SMOLJAN, 

pročelnica  Upravnog odjela za  obrazovanje, sport i  tehničku  kulturu, koja kaže da se radi o  
zakonskoj obvezi  koju  Istarska  županija ima da vrši usklađenja razvoja  dječjih vrtića za  
naše  područje. U  proteklih   dvije i  pol, gotovo  3 godine, prikupili  smo podatke od  naših  
jedinica  lokalne samouprave iz  kojih  proizlazi  da  plan mreže dječjih  vrtića nisu  dostavili 
od  10  gradova ukupno  dva, Grad Buje i  Grad Pazin. Obrazloženje za  Buje je vezano u 
tome  što  Grad Buje  planira izgradnju  jedinstvenog vrtića koji bi obuhvatio potrebe  sve 
djece na  području  Bujštine. Kada se započne sa izgradnjom vrtića na Gradskom vijeću će 
biti  donijeta i  Odluka o planu  mreže.  

Što se tiče Grada Pazina plan  mreže je donijet, a sjednica  Gradskog  vijeća Grada 
Pazina biti  će nakon naše  Skupštine. 

Od  naših 31 općine ukupno  18 općina još uvijek  nije  dostavilo  materijal. Isticala 
sam  već nekoliko puta  za ovom  govornicom da imaju  dosta otežano prikupljanje  podataka 
. Zakonska  odredba prema  Županiji  postoji .  Odlučili smo  da mrežu  kao  takvu 
donesemo. Ona je  pred  vama, a sve dopune su uvijek  moguće, kao što je to  slučaj i kod  
mreže osnovnih i  srednjih škola.   

 
PREDSJEDNIK,  zahvaljuje  pročelnici  na uvodnom  obrazloženju i  otvara raspravu 

za  klubove  vijećnika, za  koju se javlja   Tamara Brussich, u ime  kluba vijećnika  IDS-HNS-
ZELENI. Predlaže da se u  tekstu  Odluke gdje se nabrajaju  programi uvrsti i izraz program 
predškolskog  odgoja naobrazbe na talijanskom jeziku, a kako je to prepisano  državnim 
pedagoškim  standardima, gdje stoj, pa  se nabrajaju  programi, i  programi za  pripadnike  
nacionalnih  manjina, a u  našoj  Županiji je  to  Talijanska  nacionalna  manjina. 

 
PREDSJEDNIK, misli da prijedlog  nije dovoljno  precizirano i da  treba točno  

precizirati na koju se točku  to odnosi.   
 
TAMARA  BRUSSICH, kaže da se  odnosi  na tekst  Odluke, poglavlju  3., da se 

uvrsti  vrsta programa propisan državnim pedagoškim standardom,   predškolske ustanove 
koje provode  program na talijanskom jeziku. Na području  Istarske županije  programi  
predškolskog  odgoja provode se sveukupno za 32 ustanove  predškolskog odgoja, od  kojih  
su  gradovi i  općine osnivači  29 ustanova  itd., i tu bi  trebalo  dati  broj vrtića koji provode  
program na talijanskom  jeziku  i  navesti  da je taj program provođen na talijanskom  jeziku.  
 
 ŽELJKA HRLIĆ, HDZ, kaže da u obrazloženje Odluke, između ostalog,  stoji da nisu  
sve jedinice  lokalne samouprave dostavile tražene podatke. Nada se da ti podaci  nisu tajni, 
odnosno da bi je zanimao konkretan popis  jedinica  lokane samouprave koje  nisu dostavile 
tražene podatke koje je  Županija od  njih  tražila. 
 Drugo, kaže da ima podatak, dopis, koji  je dostavila  voditeljica  Odsjeka, gospođa 
Franković, iz  Buja. Tablica  pokazatelja  u  mreži  dječjih  vrtića stoji da se  planira izgradnja  
jednog novog  dječjeg vrtića u  razvoju  mreže dječjih  vrtića, a taj  vrtić nije uvršten u mrežu, 
u   prijedlog  koji  smo dobili. Zanima je zbog  čega nije  uvršten, odnosno   ako stvarno 
postoji i planira se izgraditi dječiji  vrtić, nije  uvršten u  mrežu  dječjih  vrtića.  Smatram da ga 
treba uvrstiti u  prijedlog, Zanima  da li  je  bilo  još  takvih  slučajeva kao što je Grad Buje da 
je slučajno  netko  predložio, a da je  omaškom  ispušteno.  
 

PATRICIA SMOLJAN, pročelnica  Upravnog  odjela za  obrazovanje, sport i  tehničku  
kulturu  kaže : s obzirom da smo  dosta dugo  prikupljali  podatke, kao što sam već  rekla, ja  
ću  konkretno od kolegice pročelnice  iz  Buja zatražila informaciju više o  izgradnji vrtića, 
odnosno  o  stanju predškolskog odgoja na Bujštini. Postojeći vrtić  nije ugrađen u  naš  
materijal iz  razloga  što  Grad Buje na svojoj sjednici  Gradskog  vijeća nije  donijelo Plan 
mreže dječjih vrtića iz  razloga koje  ste vi sada  navela  i  koji  sam  navela u uvodnom 
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dijelu. gdje konkretno pročelnica to obrazlaže. Dakle, slijedom dostavljenih podatka o   
dječjim vrtićima na području  Grada Buje  podatak da Grad Buje nije  donio  mrežu  dječjih 
vrtića, ovim  dopisom dostavljamo  pojedinosti koje se odnose  na  izgradnju  nisko 
energetske  zgrade itd.. Zatim navodi  taksativno koje  su sve aktivnosti provedene. 
Uglavnom, da puno  ne duljim, tijekom 2016. godine planira se izrada  glavnog  projekta  
zgrade, glavnog  projekt pristupne prometnice, ishodovanje građevinske  dozvole. Dakle,  
svih  potrebnih  akata. Grad Buje će donijeti  svoju mrežu  dječjih  vrtića kao i  svi ostali  
gradovi. Nema nikakvog problema. Ja i pročelnica  smo  nekoliko  puta o  tome  razgovarali.         
 To  je odgovor  na drugo  pitanje 

 Za prvo pitanje imamo u  materijalima  popis općina koje nisu  dostavili  mrežu  
dječjih  vrtića, to  su   općine : Cerovlje, Fažana, Gračišće, Karojba, Kaštelir – Labinci, Kršan. 
Lanišće, Ližnjan, Lupoglav, Marčana, Motovun, Oprtalj, Pićan, Raša, Svetilovreč, Sve 
Nedelja, Sveti  Petar u  šumi i  Tinjan.  
 Vezano  za  amandman vijećnice  Tamare Brussich, u  točki  3 Odluke stajati će samo  
nadopuna «Na području  Istarske županije programi  predškolskog  odgoja provode se 
ukupno u  62 ustanove predškolskog  odgoja na  hrvatskom i talijanskom jeziku  sukladno 
državno pedagoškom   standardu». 
 

PREDSJEDNIK, zaključuje raspravu i  daje na glasanje Prijedlog  mreže  dječjih 
vrtića na području  Istarske županije uz  amandman vijećnice Tamare Brussich, koji je  
predlagatelj prihvatio i  postaje sastavni  dio  Prijedloga  mreže, te nakon glasanja  utvrđuje 
da je  Skupština jednoglasno  donijela  
  
     M R E Ž U 
 
dječjih vrtića na području  Istarske županije uz  amandman vijećnice Tamare Brussich, 
koji postaje sastavni  dio  Prijedloga  mreže 
 
 AD - 10 

a) Prijedlog Pravilnika o dodjeli stipendije studentima u Istarskoj županiji                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                         
b) Prijedlog Pravilnika o stipendiranju studenata slabijeg imovinskog 

stanja u Istarskoj županiji 
 
Skupština je bez  rasprave odvojenim glasanjem  jednoglasno  donijela pod 
AD - 10 

a) Pravilnik o dodjeli stipendije studentima u Istarskoj županiji                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                         
b) Pravilnika o stipendiranju studenata slabijeg imovinskog stanja u Istarskoj 

županiji 
 

AD – 11 Prijedlog Odluke o dopunama Odluke o osnivanju Lučke 
               uprave Poreč 

 
AD – 12 Prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama Odluke o 
               osnivanju Lučke uprave Umag-Novigrad 

 
AD – 13 Prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama Odluke o 
               osnivanju Lučke uprave Pula 
 
PREDSJEDNIK, otvara objedinjenu  raspravu za  točke 11., 12. i  13. dnevnog  reda 

za  klubove vijećnika, za  koju  se javio  vijećnik IVICA BUTORAC, HDZ, koji ima jedno 
proceduralno pitanje. 

 Iz  samog  obrazloženja  sam vidio da se donose predloženi  planovi,a nakon tog  
Upravni odjel, konkretno Poreča, daje suglasnost, zatim  Skupština izglasava prijedloge  
Odluka, koje šaljemo  Ministarstvo  da ih  potvrdi. 
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 Ministarstvo  je vratilo suglasnost, ponovno su  napravljena mjerenja. Međutim, u  
materijalima sam vidio da nije  ponovno  zatražena suglasnost od  Upravnog  odjela za  
prostorno uređenje i izgradnju. Ne znam da li  sam dobro  vidio, da ne bismo Odluke  
izglasali, pa  da se opet vrate  na davanje  suglasnosti. Čisto  pojašnjenje. (Samo  Poreč).  

 
JOSIP ZIDARIĆ, pročelnik  Upravnog odjela  za  održivi  razvoj 
Vezano  za  Poreč vidjeli  ste u  obrazloženju  da je Skupština  Odluku donijela u 

trećem mjesecu. Ta  Odluka se sastoji  od  10  lokacija  za  područje Poreča. Na 3 lokacije 
greškom  geodeta, kako  ste vidjeli,  nije  usklađena grafika sa pisanim materijalima, sa xy. 
Mi  smo to  poslali  u  Ministarstvo i  Ministarstvo  je vratilo  nazad. Vidjeli ste dopis, kojim se 
traži da Skupština ponovno  donese odluku sa tim  ispravcima. Mi  nismo  stručni  da znamo 
isčitati sve te točke iz geodetskih  karta i zato  smo  sada napravili  novu Odluku. Vidite  na 
kraju  da staru  Odluku  stavljamo  van snage. Meni  je žao, još jedanput se izvinjavamo, ali  
greška je u  geodeti koji nije  dobro očitao te točke.  Mi dostavljamo  Odluke u  Ministarstvo, 
gdje postoji  služba koja  sve koncesije  na moru  na Jadranu ucrtava u  geodetski  sustav i  
sada su oni  skidali ove  točke y, ispalo je da ta lučica ili  luka je otišla na  otok, u brdo ili  ne 
znam kamo.  Zato su  nam Odluku  vratili. Još  jedanput  se izvinjavam. Sada smo ponovili  
gradivo, sve  druge  Odluke su slične ovoj. Ja sam upozorio  ravnatelje lučkih  uprava da  
upozore geodete da rade kako  treba, a ne da  mi  nakon  što  sve napravimo Ministarstvo  
nam to  vraća. Mi  nismo u  mogućnosti  to  kontrolirati. To  sam htio  reći. Pogledam grafiku i 
vidim  gdje  je  i  što  je, ali  tamo ima 30  točaka. Ja  ne znam te xy niti  pročitati. Iste su  
lokacije, samo od  tih  10 tri su  krive,  xy, a grafički je ista. To znači   uvjerenja  Ureda vrijede 
i dalje i vrijedilo  je i tada, i prije i  sada.  

 
PREDSJEDNIK, zaključuje raspravu i daje odvojeno na glasanje točku  11,. 12. i  13. 

dnevnog  reda, te nakon  glasanja   utvrđuje da je  Skupština  jednoglasno  donijela pod 
AD – 11 

O D L U K U  
o dopunama Odluke o osnivanju Lučke uprave Poreč 

 
AD – 12  

O D L U K U 
 

o izmjenama i dopunama Odluke o osnivanju Lučke uprave Umag-Novigrad 
AD – 13  
 

O D L U K U 
 

o izmjenama i dopunama Odluke o osnivanju Lučke uprave Pula 
 

AD – 14 Prijedlog Odluke o izmjeni Odluke o davanju koncesije u 
                svrhu  gospodarskog korištenja morskih plaža u sklopu 
                hotela, turističkih naselja i kampova tvrtke ISTRATURIST 
                UMAG d.d.  Umag 
 
Pošto  nije  potrebno  uvodno  obrazloženje PREDSJEDNIK , otvara raspravu  za  

klubove  vijećnika, za koje  se javila  vijećnica   HRLIĆ. 
 
ŽELJKA HRLIĆ, HDZ, smatra da  principu  što se  tiče ove   Odluke da ništa  nije  

sporno, ali  mora  napomenuti  da obrazloženje  nije baš u  potpunosti dan. Točan je  dio  
gdje  se kaže da se radi o regionalnom dijelu  obale namijenjen za privez  manjih plovila, jer 
nažalost tj  dio  je  sve, samo  neuređen ali  želim biti  optimista, p  je  vjerovati  da će Lučka  
uprava  i to  sanirati  u  neko  dogledno vrijeme. Međutim, s obzirom da se ovdje  radi o   
turističkom naselju  Kanegra, koji  se nalazi na području  Grada Buja, želim istaknuti 
slijedeće, Pročelnik nam je  dostavio  Ugovore o koncesiji   koje je  potpisano  18. travnja  
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2013. godine i  skrenuti pažnju ovdje  vijećnicima i   pročelnicima nadležnih  službi  da, 
nažalost, u turističkom naselju  Kanegra se mnogi  članci  ove  koncesije  krše. Naime, 
članak 8. kaže da je ovlaštenik dužan za  vrijeme  trajanja  koncesije  održavati, štiti  
pomorsko  dobro, osobito  iz oblasti zaštite  okoliša. U članku  9. stoji da treba ustrojiti  
dnevno čišćenje plaže tijekom sezone kupanja, propisno održavati  sve građevine i  opremu  
smještenu  na plaži, uređivati  morfološki  nepromijenjeni  dijelova   plaže, obnavljati  šumski  
rub, izgradnju  stepenica,  rampi  za  osobe  s posebnim potrebama , izgraditi infrastrukturu, 
znači, kanalizaciju, hortikulturalno uređenje, postaviti tuševe, prenosive  kabine za  
presvlačenje i sve ostalo 

Mislim da kao  Županija, kao  davatelj koncesije, nažalost, ja vas moram reći m d 
imamo sve uvjete da tu  koncesiju  raskinemo. Situacija u  Kanegri  je sve, samo  ne dobra. 
Istraturist ulaže očito u  neka  druga  turistička  naselja, da li ona  koja  su  možda unosnija  ili  
nešto. Međutim, Kanagra je  jako zapuštena. U  Kanegri  kruže priče po  Bujama  da još  
malo oni  tuševi kada se bude mijenjali  da će se morati  od Konzervatorskog  zavoda  tražiti 
odobrenje  koliko  su  stari.  

Dnevno  čišćenje plaže koje  stoji u  u  koncesiji da su  dužni obavljati, toga 
jednostavno  nema, svaki n je sve više i više  smeća. Ona šuma prirodna  koju imamo okolo 
je  devastirana od  turista, domaćih  turista, kojegod. Međutim, u svakom slučaju želim 
napomenuti i molila nadležne službe  da se malo  pozabave  ovom  koncesijom, jer uvjeti   iz  
koncesije  se  u turističko  naselju  Kanegra debelo, debelo  ruše.  

 
 ŽUPAN, se zahvaljuje  vijećnici  Hrlić na postavljeno pitanje. Naime, imamo  ne 

česte,  ne puno, ali  ukoliko imamo  takvih upit, odnosno takvih saznanja,  naravno, prema 
zakonu  ja  jesam u  par navrata formirao i  jedno  Povjerenstvo koje  treba kontrolirati te 
navode, odnosno kontrolirati i provođenje  koncesije. Ja ću  temeljem vaše primjedbe to  već  
u  ponedjeljak i formirati, a ovim putem svih  pozivam, ukoliko postoji  još  neko  saznanje 
negdje, i  ako  kontinuirano to Povjerenstvo  provjerava, slobodno  kažite  kako  bismo  mogli 
biti  brži i učinkovitiji.  Apsolutno prihvaćam  primjedbu i  hvala.   

     
PREDSJEDNIK, zaključuje raspravu i  daje na glasanje Prijedlog Odluke o izmjeni 

Odluke o davanju koncesije u  svrhu  gospodarskog korištenja morskih plaža u sklopu  
hotela, turističkih naselja i kampova tvrtke ISTRATURIST UMAG d.d.  Umag, te nakon 
glasanja  utvrđuje da je  Skupština  jednoglasno  donijela  

 
   O D L U K U 
 

o izmjeni Odluke o davanju koncesije u  svrhu  gospodarskog korištenja morskih 
plaža u sklopu  hotela, turističkih naselja i kampova tvrtke ISTRATURIST UMAG d.d.  
Umag 

 
AD – 15 Prijedlog Zaključka o davanju suglasnosti za obavljanje 
               sporedne djelatnosti u marini „Funtana“ 
 
U  raspravi po ovoj  točki  dnevnog  reda u  ime Kluba  vijećnika  HDZ-ea je  

sudjelovao  IVICA BUTORAC, koji  traži  da mu  se pojasne neki  navodi iz  obrazloženja 
predložene Odluke. Navodi se  da će se dati  koncesija  novom turističkom društvu iz  
razloga, jer je  došlo  do promjene vlasničke  strukture u  Društvu koje je prije obavljalo tu  
djelatnost, odnosno koje je  pružalo  sporedne usluge.  Navodi  da si je  dao  malo  truda,  pa  
je provjerio i ustanovio da u  tom  trgovačkom Društvo,  koje je prije  obavljalo te  usluge,  
nije došlo  do promjene vlasničke  strukture, nego je ono otišlo u stečaj  2010. godine. 
Zanima ga tko  je  pružao i obavljao  te usluge  u   razdoblju od 2010. do 2015. godine. I  ono 
što poslije  proizlazi  da je  osnivači tog   trgovačkog  društva, koje je  otišlo  2010. godine u 
stečaj, osnivač  ovog  trgovačkog  društva, radi  se o  istim  osobama, pa  bi  bilo zanimljivo 
znati kakva  je  bila  struktura, odnosno dugovanja  radi  kojih je  to  prethodno  trgovačko  
društvo  otišlo u  stečaj, čisto  da bismo znali  da li  je  možda zajednica ili društvo, država, 
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općina, ostala ukraćena za  neka  financijska  sredstva u  koncesiji,  da li  općini, državi ili 
gradu,  nisu  bila  potrebna, pa   bismo  mogli  znati  može li  nam se to desiti i ovim  novim 
trgovačkim  društvom.     

 
JOSIP  ZIDARIĆ, pročelnik  Upravnog odjela  za  održi  razvoj  IŽ,  naglašava  da je  

vezano  za  očitovanje Montrakera  piše koja je firma prije  imala  tih  desetak  godina  pod  
koncesiju i  koja  je  firma  koja bi  se  dala  pod koncesija  do 2023. godine, do  kada 
Montraker ima  koncesiju u  Funtani. Ja  sam dobio obrazloženje  od  Geromete da je ta  
firma bila   suvlasništvo  vlasnika  Jaht cluba,  kako  se zove i  njegovog tasta, i  da je nakon 
stečaja  firme  gospodin Tomac ostao  raditi  na području  Vrsara, odnosno  Funtane, a 
njegov  tast odselio  sa svojim dijelom  čarter flote u  jednu  drugu zemlju.  Oni  su  zadovoljni 
s tim čovjekom i zato  su  ponudili  da  Skupština toj  firmi Tomac riguje se S Jact klub, 
Županija  dodijeli  koncesiju  za čarter brodove u  njihovoj  marini. O  tome  da li su  oni ostali  
dužni  Montrakeru ili nekom drugom ja  u ovom trenutku  to  ne znam. Možemo  zatražiti  
odgovor od  Montrakera da nam daju  jedno  takvo  obrazloženje. Zahtjev  je  došao sad  sa 
novom firmom od ove  godine pa  nadalje do kraja  koncesije koju ima  Montraker. Da  li  su 
oni  radili  u  međuvremenu  te informacije  nemam, jer nakon  stečaja  moguće   je da jedan i 
drugi  su  otišli  svatko  na svoju  stranu i  da nisu  uopće imali  brodove  tu.    

 
PREDSJEDNIK, zaključuje  raspravu i daje  na glasanje Prijedlog Zaključka o 

davanju suglasnosti za obavljanje sporedne djelatnosti u marini „Funtana“, te nakon glasanja  
utvrđuje  da je  Skupština  većinom  glasova «ZA», bez  glasova «PROTIV» i  3 
«SUZDRĆANA»  glasa, donijela 

  
    Z A K L J U Č A K 
 

o davanju suglasnosti za obavljanje sporedne djelatnosti u marini „Funtana“ 
    
AD – 16 Prijedlog Odluke o prestanku koncesije na pomorskom 
               dobru za luke posebne namjene u uvali Tunarica (Općina 
               Raša) 
 
Skupština je  bez  rasprave  jednoglasno  donijela 
 
    O D L U K U 
 
o prestanku koncesije na pomorskom dobru za luke posebne namjene u uvali 
Tunarica (Općina Raša) 
 
AD – 17 Prijedlog Odluke o izmjeni i dopuni Odluke o prihvaćanju 
               Plana rashoda za nabavu proizvedene dugotrajne imovine i 
               dodatna ulaganja na nefinancijskoj imovini osnovnih i 
               srednjih škola Istarske županije za 2015. godinu 
 
Skupština je  bez  rasprave  jednoglasno  donijela 
 
    O D L U K U 
 

o izmjeni i dopuni Odluke o prihvaćanju Plana rashoda za nabavu proizvedene 
dugotrajne imovine i dodatna ulaganja na nefinancijskoj imovini osnovnih i srednjih 
škola Istarske županije za 2015. godinu 

 
AD – 18  

a) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na Prijedlog Statuta Osnovne škole 
Tar-Vabriga – Scuola elementare Torre-Abrega 
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b) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na Prijedlog Statuta Osnovne škole 
Vladimira Nazora Vrsar 

c) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta Osnovne škole 
Marčana 

d) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta Osnovne škole 
Jože Šurana Višnjan 

e) Prijedlog odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta Osnovne škole 
„Vitomir Širola-Pajo“ Nedešćina 

f) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta Osnovne škole 
Svetvinčenat 

g) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta Osnovne škole 
– Scuola elementare „Rivarela“ 

h) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta Talijanske 
osnovne škole, Scuola elementare italiana, Novigrad – Cittanova 

i) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta Osnovne škole 
Joakima Rakovca Sveti Lovreč Pazenatički 

j) Prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama Statuta OŠ Divšići 
k) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta OŠ Petra 

Studenca, Kanfanar 
l) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta OŠ Jure 

Filipovića Barban 
m) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na Prijedlog Statuta OŠ Juršići 
n) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta Talijanske 

osnovne škole Scuola elementare italiana „Edmondo De Amicis“ Buje Buie 
o) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta OŠ Ivan Goran 

Kovačić Čepić 
p) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta Osnovne škole 

– Scuola elementare Milana Šorga Oprtalj-Portole 
q) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta OŠ Vladimira 

Gortana, Žminj 
r) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta OŠ Ivana 

Batelića-Raša 
s) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta Osnovne škole 

Vladimira Nazora – Krnica 
 

Skupština je   bez   rasprave jednoglasno donijela  akte iz  točke 18. dnevnog  
reda.  
 
AD – 19 Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na 
               prijedlog Statuta Talijanske srednje škole – Scuola media 
               superiore italiana Rovinj – Rovigno 
 

a) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta Strukovne 
škole Pula 

b) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta Tehničke škole 
Pula 

c) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta Glazbene 
škole Ivana Matetića-Ronjgova Pula 

d) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta Talijanske 
srednje škole – Scuola media superiore italiana „Leonardo da Vinci“ Buje – Buie, 

e) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta Gimnazije Pula 
f) Prijedlog odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta Učeničkog 

doma Pula 
 
Skupština je  bez  rasprave  jednoglasno  donijela akte iz  točke 19. dnevnog  reda. 
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AD – 20  
a)  Prijedlog Rješenja o razrješenju i imenovanju predsjednika 
     Odbora za pitanja antifašističkih boraca NOR-a i branitelja 
     Domovinskog rata 

    b)   Prijedlog Rješenja o razrješenju i imenovanju člana Odbora za 
               pitanja antifašističkih boraca NOR-a i branitelja Domovinskog 
               rata 

AD – 21 Prijedlog Rješenja o razrješenju imenovanju člana Odbora 
               za ljudska prava 
 
Uvodno obrazloženje za točku  20. a) i  b) i  točku  21. dnevnog  reda je dala  

DANICA MILETIĆ, predsjednica Komisije  za izbor i imenovanje  Istarske županije, koja  
naglašava da je Komisija  za  izbor i imenovanja Skupštine  Istarske  županije održala  svoju  
18. sjednicu  dana 21.07.2015. godine , koja  je pored ostalih  točka koje  je imala na 
dnevnom redu, razmotrila  i točke 20. a) i  20. b), te točku 21., koja je nakon kraće rasprave 
jednoglasno  utvrdila   slijedeće  prijedloge :  

 
a) RJEŠENJE 

o razrješenju i izboru predsjednika Odbora za pitanja 

antifašističkih boraca NOR-a i branitelja Domovinskog rata  

 

I. 

Damir Ilić razrješuje se dužnosti predsjednika Odbora za pitanja antifašističkih boraca NOR-a 

i branitelja Domovinskog rata Skupštine Istarske županije. 

 

II. 

Umjesto Damira Ilića, za predsjednika Odbora za pitanja antifašističkih boraca NOR-a i 

branitelja Domovinskog rata izabire se MARIO RADEŠIĆ. 

 

III. 

Ovo Rješenje stupa na snagu danom donošenja i objavit će se u „Službenim novinama 

Istarske županije“ 

 
 Slijedeće, nakon kraće rasprave Komisija je sa 3 glasa «ZA», 1 «SUZDRŽANIM»  
glasom, utvrdila  slijedeći  prijedlog.  
 

RJEŠENJE 

o razrješenju i izboru člana Odbora za pitanja 

antifašističkih boraca NOR-a i branitelja Domovinskog rata  

 

 

I. 

Danijel Ferić razrješuje se članstva u Odboru za pitanja antifašističkih boraca NOR-a i 

branitelja Domovinskog rata Skupštine Istarske županije. 

 

II. 

Umjesto Danijela Ferića, za člana Odbora za pitanja antifašističkih boraca NOR-a i branitelja 

Domovinskog rata izabire se DANIEL MOHOROVIĆ. 

 

 



41 
 

III. 

Ovo Rješenje stupa na snagu danom donošenja i objavit će se u „Službenim novinama 

Istarske županije“ 

 
 Zatim nakon kraće rasprave, Komisija jednoglasno utvrđuje sljedeći prijedlog: 
 

RJEŠENJE 

o razrješenju i izboru člana Odbora za ljudska prava 

I. 

Damir Ilić razrješuje se članstva u Odboru za ljudska prava Skupštine Istarske županije. 

 

II. 

Umjesto Damira Ilića, za člana Odbora za ljudska prava izabire se MARIO RADEŠIĆ. 

III. 

Ovo Rješenje stupa na snagu danom donošenja i objavit će se u „Službenim novinama 

Istarske županije“ 

 Ove prijedloge Rješenja  koje  je  Komisija  ustanovila  prosljeđuju  se Skupštini  
Istarske županije  na prihvaćanje. 
 
 PRESJEDNIK, otvara raspravu. 
 Pošto  se nitko  nije  javio za  riječ zaključuje  raspravu i odvojeno  daje  na glasanje 
točke 20.a) i  b) i  točku  21. dnevnog  reda, te nakon  glasanja utvrđuje  da  je Skupština  
jednoglasno  donijela predložena Rješenja.  
  
 AD – 22 Prijedlog  Rješenja o imenovanju  Povjerenstva za  procjenu 
                         šteta od  elementarnih  nepogoda na području  Istarske županije  
 

 Dosadašnjim članovima Povjerenstva za procjenu šteta od elementarnih nepogoda 
ističe mandat, te je potrebno imenovati novo Povjerenstvo. Predlažu se Boris Rogić za 
predsjednika, Ivana Mihalić Fabris za zamjenicu predsjednika, te članovi Lorena Miletić, 
Denis Stipanov i Marica Lakoseljac. 

 Komisija  za  izbor i imenovanja bez rasprave jednoglasno donosi sljedeći 
 

ZAKLJUČAK 
 
Podržava se Prijedlog Rješenja o imenovanju Povjerenstva za procjenu šteta od 
elementarnih nepogoda na području Istarske županije, te se predlaže Skupštini Istarske 
županije da iste prihvati u predloženom tekstu. 
 
Ovaj prijedlog Rješenja  Komisija  za  izbor  i imenovanje  prosljeđuje  Skupštini  na 
prihvaćanje.  

 
PREDSJEDNIK, otvara  raspravu. 
Pošto  se nitko  nije  javio  za  raspravu,   zaključuje  raspravu  i  daje na glasanje  

točku  22.. dnevnog  reda, te nakon glasanja  utvrđuje   da je  Skupština  jednoglasno 
donijela   Rješenja o imenovanju Povjerenstva za procjenu šteta od elementarnih nepogoda 
na području Istarske županije kako  ga je  predložila Komisija  za  izbor i imenovanja. 
 

 AD – 23 Prijedlog Odluke o  izmjenama Odluke o mjerilima za 
                određivanje  plaće Župana i zamjenika Župana te službenika i 
                namještenika u upravnim tijelima Istarske  županije 
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Skupština je  bez  rasprave  jednoglasno  donijela  
 
    O D L U K U 
 

o  izmjenama Odluke o mjerilima za   određivanje  plaće Župana i zamjenika Župana te 
službenika i  namještenika u upravnim tijelima Istarske  županije 

 
AD – 24 Prijedlog  Odluke o  davanju  suglasnosti na prijenos 
               koncesije  na  pomorskom dobru u svrhu  gospodarskog 
               korištenja morskih  plaža na   području Borik Poreč.  

 
 Uvodno obrazloženje za  ovu  točku  dnevnog  reda je dao  JOSIP ZIDARIĆ, 
pročelnik  Upravnog odjela  za   održivi  razvoj. 
 Pravni osnov  za  ovu  točku  dnevnog   reda naveden je u  samom  obrazloženju. 
Dosadašnji  izdavatelj  koncesije FELIKS 2000 d.d. je  temeljem članka  4. Uredbe  kojom  je  
utvrđeno  da ovlaštenik  koncesije  podnosi davatelju  koncesije  pisani  obrazloženi prijedlog 
za  prijenos  koncesije na drugu  pravu ili  fizičku  osobu u  slučaju  da iz  gospodarskih,  
organizacijskih, financijskih i drugih  opravdanih  razloga  više nije u  mogućnosti  izvršavati  
obveze iz Ugovora o  koncesiji u obimu i  načinu  utvrđenim Odlukom i  Ugovorom o  
koncesiji. U prilogu  mora  biti  naveden razlog prijedloga  da se koncesija  prenese upravo 
na tu  osobu.  Temeljem toga članka, kao što se vidi  u  materijalu, je  dopis tvrtke  Feliks  
2000 d.d. koji je  to  sve naveo i  gdje  govori o tome da  se to prenese Društvu  Valemar 
Riviera. 

Prije  dvije  godine je koncesija dana  Feliksu, a Valamar je  trgovačko  društvo  koje  
iza pomorskog  dobra ima  svoje  komplekse, svoje hotele i sasvim je  opravdano da taj  koji  
je u  susjedstvu  tog  pomorskog  dobra ima mogućnost prijenosa  na sebe te koncesije. To  
povezujem jednim drugim  propisom  koji  donose općine. To  se zove  Odluka  o  
komunalnom redu, koja  tretira  puno  stvari od  kioska i  svega ostaloga,  pa  isto  tako i 
iznajmljivanja terasa gdje u  takvim odlukama uvijek  piše da će općina dati  terase onom 
ugostitelju ili onome kome je  to  potrebno  ispred njegovih  vrata. Ne dešava se da  netko 
ispred ugostiteljskog  objekta dobije  terasu  iz nekog  drugog  ugostiteljskog  objekta koji  je 
100 metara dalje.   
 Ova Odluka je sukladna zakonu  i  toj  Uredbi i  predlaže se da se koncesija  prenese 
iz  Feliksa na tvrtku  Valamar i  to  od  početka iduće godine, zato što sadašnji  koncesionar 
ima  podkoncesiju trenutno  na terenu, podkoncesionari koji za  ovu  godinu  imaju ugovore o   
podkoncesiji i  prije  roka  od  druge  godine ne bi  imalo  smisla  uopće oduzimati  bilo  kakve  
pravne stvari  oko  potpisivanja ugovora, odnosno  rokova, tako  da novi  koncesionar se 
može spremiti za iduću  sezonu, odnosno  za  iduće sezone, imajući u  vidu  sve ono što je  
koncesionar prvi  prihvatio u  Ugovoru,  cijene i  gospodarski  program kojega je on tada 
kada je  dobio  tu  koncesiju morao  provoditi.   
 
 IVICA BUTORAC, HDZ, kaže da je pročelnik  ovaj  put točan. Pravni osnov za  ovu  
Odluku  je u  redu, međutim, obrazloženje, što  bi se  na sudu  reklo, nije  životno, niti  
logično. Ne ulazim u  razloge  iz  kojih je  dosadašnji korisnik  koncesije  Feliks odustao. U 
obrazloženju navodi  da se radi o  gospodarskim razlozima. Dalje, u  obrazloženju  
predloženik, Valamar, govori  da bi  preuzeo  gospodarsku studiju. Meni  nije  jasno da  li  su  
ti  gospodarski  razlozi  vezani  konkretno za to područje  ili  Feliks ima problema na nekim  
drugim  poslovnim  planovima, ali  mi  se čini  da nije  logično  da bi  netko  preuzeo  studiju o  
gospodarskoj  isplativosti za  plažu  na kojoj  je  dosadašnji  nositelj  koncesije imao  
gospodarskih  problema. Mislim da   bi  to  trebalo  razjasniti, odnosno  da  obrazloženje 
Feliksa nije dovoljno  uvjerljivo, jer dalje  vidimo  da ima  sklopljeno  6 ugovora. Mislim da je  
malo  podkoncesijskih  ugovora, tako  da  je  malo   vjerojatno  da ima  uistinu  gospodarskih  
problema. Međutim, on ima pravo  na to, tako  da je  podnio  takav  zahtjev, ali  samo  
obrazloženje  u  Odluci zasigurno  životno  ne stoji. 
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 I  još  bih  se  samo  kratko osvrnuo na još  nešto. Vidim da  Feliks poslije navodi  koji  
se dokumenti  dostavljaju u   privitku. Od  tih dokumenata smo   dobili  samo pisane izjavu  
od  Valamara  da im nije oduzeta koncesija i da su  podmirili obveze  po svim ranijim  
koncesijama, to nije  dostavljeno. Mislim da je  to  bitno zato što imamo  Uredbu  na koju  ste 
se vi  pozivali, koja  upućuje na članak 17. Zakona  o koncesijama,  koji  kaže  da svatko onaj 
koji dobiva  koncesiju  mora zadovoljiti  određene uvjete, tako  da smatram da bi   bilo  
ispravno i  pravilno  da su i  ove  dvije ovjerene izjave dostavljene u  privitku  materijala. 
 
 JOSIP ZIDARIĆ, kaže da su  u predmetu  te dvije  izjave, koje nisu  relevantne za  
donošenje  predložene Odluke. Zato  nisu u privitku.  Odluka  mora imati pisano  izvješće od  
dosadašnjeg koncesionara i  prihvaćanje novog  koncesionara. To  je ono što je bitno i to je  
po  Uredbi  utvrđeno.    
 
 PREDSJEDNIK, zaključuje raspravu i  daje na glasanje prijedlog  Odluke, te nakon  
glasanja  utvrđuje da je  Skupština  većinom glasova  «ZA», bez  glasova  «PROTIV» i  3 
«SUZDRŽANA»  glasa, donijela  
 
     O D L U K U 
 
o  davanju  suglasnosti na prijenos koncesije  na  pomorskom dobru u svrhu  
gospodarskog  korištenja morskih  plaža na   području Borik Poreč.  
 
 Ovime je  završen dnevni  red. 
 
 
 PREDSJEDNIK, zaključuje 23. sjednicu. 
 Sjednica  je  zaključena u   13,25 sati. 
 
 
 
 
 
ZAPISNIK  VODIO:                                                               PREDSJEDNIK : 
 
IVAN KLARIĆ                                                                    VALTER DRANDIĆ 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


